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IN T E L IG E N T A  T E H N IC Ă  
„H Ă ŢIŞU L DOSARELOR

(sau  despre o in v ita ţie  la re fle c ţii ş i a c ţ iu n i!)
Asistai« !k înmulţite* a«eí«i*ata a 

»atnarului ■ «i* inovaţii, ia guneraliza- 
ns* procesului iaovaţioşaî, în paralei 
oa estând«i«ft îa i . ia : toate laturile vie
ţii toci»!« tehnică, ccOnOmie, admi- 
i».î*waţie sta. Sîntem cu toţii părtaşii 
ttaiii eveaiMowo ce tind* sa devină o 
pM-manenţă J n .  economia noastră naţio
nală — -efensiva inteligenţei tehnice. 
Amploarea ei,, ps planul întregii ţări, 
** .maiaiertâvnt»' numai,îiî soluţionarea 
temelor majore prevăzute' î-n plaii ci 
şi vin '»«nvititeai de efecti, 21 a jtnun- 
citorilor,-.. ..raeSpttilorj.. tehnicienilor- ti 
inginerii e* inovatori,; * căror pasiune, 
al i căror talia a —' oportun valorifi
cat# constituia un izvor inestim«" 
tril d» accelerare a dezvoltării patriei, 
de sporire a avuţiei staţionai«. Proble
ma ; care s* pune este aceea de a ve
dea cit de Operativ i sîns fructificate 
roadele gindini ştiinţificS si -tehnice, 
co se întreprinde pentru impulsionarea 
procesului de valorificări totală & aots- 
tu i autentic.1 tezaur? .Investigaţia făcută 
recens în jîndul membrilor unui colectiv 
d$ munca, al unei _ mart uzineysihiene, 
U.P.A.S. *— şi pe caro o considerăm 
doar un_îneepuî de preocupări pe lini* 
depistării posibiîitâţâoj 'de - siaj -• bună

valorificare a potenţialului creator, de 
promovare * inovaţiei — relevă o 
multitudine de aspecte deosebit de in
teresante, pe . car* Ie supunem aten
ţiei cititorilor noştri — în mare parte 
specialişti din întreprinderi industriale 
~ - în dorinţa sincera de a-i itlvţita la 
reflecţii, şi acţiune. Iată, succint, câte
va opinii referitoare la subiectul pus 
în, discuţie.
. Avem un colectiv, minunat. Mun
citori. şi tehnicieni talentaţi. Dar pen
tru a rezolva vreo propunere de-a ilor, 
care vine în sprijinul ..producţiei, in
diferent,; cit. de complicată sau de sim
plă ar, fi ea, trebuie să o iei mereu- 
de îa capăt.

— Eu as zice altfel. Ca să faci un 
fleie 'trebuie să iscălească 10 oameni.

. Ce-nseamnă acest lucru?. C é . altceva 
decîr lipsă ; de responsabilitate? De Xa- 
ceea umbli după zece oameni, după- 
semnaturile lor. Ca să nu mai .vorbesc 

..de greutăţile întâmpinate cînd’e. vor
ba de omologarea unui produs L Pînă 
îi găseşti şi îi-, lămureşti pe cei din co
misie, ■— fiecare lucrînd în altă parte,; 
în uzină — să vină să asiste la- omo
logare, pierzi o grămadă de timp. De 

■ altfel ne-am bbişnuit: pentru a rezolva
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Asta*}, m jurul orei 1030* posturile
§
I noastre de radio şi televiziune vor
i transmite în direct d e ia Blaj adunarea
î

populară organizată pe Cîmpia Lîbertăfii 

cu priléjul împlinirii a 125 d e ani de f 
I la Revolnfîa din 1848 în Transilvania, I

ceva care durează 30 de minute tre
buie să aştepţi 3 săptămâni. Dosarele...

-— Ara, în dulap, 17 dosare cu ino
vaţiile şi raţionalizările unor salariaţi 
de-ai uzinei, gata de plată. Dar nu 
pot efectua această operaţie pentru că, 
conform unei reglementări mai re
cente, plata recompensei trebuie avi
zată de centrală. La rîndul ei centrala 
aşteaptă avizul ministerului, după care 
trebuie - să existe şi aprobarea. Consi- 
Iiidui rNaţional pentru ,, Ştiinţă .şi . Teh
nologie. De curînd,- am: primit „dez
legarea“ ‘pentru plata recompensei doar 
ia 20 dosare din totálul de 2S care 
au fost înaintate anul;trecut spre avi
zare. \$î cînd te gîiideşti .ca suma - cu
venită . acestora, pentru prima etapă/ 
era doar de >37 mii lei. înainte de , apa
riţia reglementării amintite,' mai pre
cis pîiiă Ia începutul acestui an, con
form Decretului 8R4 din 1967 şi 
H.C.'M. 2 250 din acelaşi an, uzina era 
competentă să plătească pe loc, dacă( 
era cazul, o recompensă a cărui cuan
tum , nu? depăşea suma de 30 mii lei. 
Dar mourn, acşi cele două acte. norma
tive de m ai. sus n-au fost scoase din 
uz,-trebuie, să ne conformăm unei cir
culare apărute ad-hoc, .(ii cită bătaie 
de cap ne dă această circulară! ’Efec
tul? Statistic, vorbind, se simte, o scă
dere substanţială a numărului inova
ţiilor şi raţionalizărilor, in ultima pe
rioadă, faţă de anii precedenţi. Exem
ple, in acest sens, se pot da multe. 
Vorbiţi numai cu muncitorul Pali l 
Covaci şi o să aflaţi cite neplăceri şi 
cit * trebuit să umble .pînă cînd i-a 
fost răsplătită inovaţia făcută. Curios 
e un lucru: deşi în uzină lucram de 
un an de zile după îmbunătăţirile 
»duse de el la scula — bucşe de ser- 
tizat — îmbunătăţiri care au con
dus îa renunţarea la import şi serioase 
economii de metal, totuşi. omul a in
trat cu multă, foarte multă greutate 
şi,-intim ere în drepturile sale.

Ce-am făcut pentru impulsionarea 
valorificării căutărilor oamenilor noş-

(Gontlnuaia în pap. • III-*) 
V. BARBU

•  24 de ore •  24 de ore •  24 de ore •
\ ... 
1“ -r. '-Aur

în judeţ
 ̂ '•'î*scia*aT‘.z8eî â a  fer!-* fost de

finitivat proiectul de amenajare a 
tacului de agrement şî piscicol Şe- 
Irmbăr, Noua zonă d a  agremenj
amplasata în partea de sud a ora- 
şolui, lingă möniiHFMtiil istoric . 
. „Miliai - Viteazul“, este constituită 
pentru începu t/d iatr-ua lac Cu o 

:’ suprafaţă de 2,36 hectare, avînd cca’ 
36 mii m c de apă, urmînd ca. în 
viitbr ea-cunoască, o dezvoltai# rrnfio 
mai mare. Proiectul, executat d i 
specialişti at biroului d* proiectare 
al Oficiului de gospodărire a apelor 
din I Sibiu, a intrat î a  faza da re
dactare, după care ver începe lacră- 

. rile ,; astfel îîţcît; în-, vara acestui, an j 
«oul obiectiv şă fie dat în foîosiaţă.

•  Ieri, î*-întreprinderea »13 De
cembrie* .din Sibiu au intrat în fa
bricaţie două modele de poşete — 
copii.

Noutatea constă în-, faptul că; pe 
. ele, sínt imprimate serigraric perso
naje din- basme şi din’ cunoscutele 
filme de animaţie pentru copii; şi 

. tineret ale Iui V.7. Disney.
Primul lot va fi ptezeatat în. trei 

. culori urmînd c* pe parcuri sa.- se»

diversifies a tit îraprimeariî« ah ţi 
gama coioristică.

* Ieri, îa ora 17, a avutKÎoc în 
sala. Clubului tineretului din Me
diaş, un 6Ímpo2Íon-pe tema „Valoa
rea socială a artei“, în cadrul ’ că
ruia, au . făcut expuneri redactori ai 
revistei „Transilvania“, actori de la 
Teatrul de stat din Sibiu şi ̂ mem
bri ai Uniunii artiştilor plastici Si
biu.
. In aceeaşi. sală «-a deschis, îa or* 

18, «poziţia de picturi Pavel M a 
jora#.

•  Ieri, Ta o ra -18/k .  clubul Ţînde- 
peadeaţa* * avut .loc. cea d«*a 5-a 
întâlnire * membrilor „clubului in
ginerilor*, ca te  a dezbătut o temă 
do strictă actualitate:. „Produsele u- 
einei — competitiv#.pe piaţa exter
nă.- încă o dată, prin- discuţiile an
trenante şi fructuoase,, prin largul 
schimb de experienţă: şi aprofunda
rea problemelor legate - direct de 
producţie s-a. vădit utilitatea şi. efi
cienţa pe care acest club o .are de 
k-recenta lui înfiinţare.

hotare
Londra 16 -— Corespondentul 

Agcrprcs, N. Piopeanu, trans
mite: In  cap ita la Angliei, la  
In stitu tu l regal al arh itecţilo r 
b ritanici, a  avu t loc o seară 
consacrată Rom âniei. Cu acest 
p rile j, o serie de a rh ite c ţi. e in  
gîezi, care, în  septem brie 1972, 
au  făcut o vizită de stud iu  în  
România, au  vo rb it despre ţa ra  
noastră, ilu strînd  p rin  im agini 
film ate de ei frum useţea peisa
jului rom ânesc, a rh itec tu ra  ve
che şi nouă d in  Rom ânia, ca şi 
progresele în reg istrate  de po 
porul rom ân în  fău rirea  v ieţii 
sale noi. Ei au  oglindit p rin  fil
me şi diapozitive m area am 
ploare a  construcţiei de locuin
ţe in  ţa ra  noastră , o rig inalita
tea soluţiilor arhitectonice abor
date, îm binarea arm onioasă în 
spaţiu.

Situaţiaf

lucrărilor
agricole 

de sezon 
în tară

Lucrările de sezon din agricultu
ră, intirziatc din cauza condiţiilor 
deosebite din această primăvară, 
continuă să stea în atenţia unităţilor 
agricole rămase în urmă care tre
buie să termine însămînţările in 
numai citeva zile pe toate suprafe
ţele planificate. La mijlocul lunii 
mai, erau de însămînţat cu porumb 
370 000 ha, îndeosebi în judeţele 
Olt, Teleorman, Brăila, Buzău, 
Dîmboviţa, Argeş, Iaşi, Sibiu, Bra
şov, Maramureş şi Suceava. In aces
te judeţe se continuă acţiunile de 
înlăturare a excesului de umiditate 
.pentru ca nici un hectar să nu ră
mână. în afara circuitului produc
tiv. La dispoziţia unităţilor agrico
le au fost puse seminţe din hibrizi 
cu perioadă scurtă de vegetaţie şi 
maşini din alte judeţe in vederea 
încheierii lucrărilor în ael mai 

. scurt timp.
Au-mai rămas de cultivat cu car

tofi 20 000 ha în special în jude
ţele mari producătoare — Braşov. 
Harghita, Covasna, Sibiu şi Sucea
va. De asemenea, importante supra
feţe au rămas însămânţate cu so
ia, fasole, orez şi tutun. Semăna
tul orezului, bunăoară, nu a înce
put încă în judeţele Olt, Teleor
man şi Brăila.

Timpul bun din ulţimele zile 
permite desfăşurarea din plin a tu
turor lucrărilor necesare realizării 
integrale a planului de însămînţări.

(Agerprts)
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Mecanizatorul Mihail Borger, cu un 

agregat cu cultivator, execută pra- 

şila I la sfecla de zdhăr în hota

rul „La Tîrnavă“ al C.A.P. Lasleet, 

realizînd zilnic 4-5 ha

C o n s titiira  Consiliului Suprem 
al Dezvoltării Economice şi Sociale

a Knmâniei
Sub preşedinţia tovarăşului Nicolae 

Ceauşescu, secretar general al Partidu
lui Comunist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii So
cialiste Románia, la 16 mai 1973 a a- 
vut loc şedinţa de constituire a Con
siliului Suprem al Dezvoltării Econo
mice şi Sociale a României, organ 
permanent de partid şi de stat, creat 
in urma hotărârii Conferinţei Naţio
nale a P.C.R. şi în baza Legii adoptate 
recent de Marea Adunare Naţională.

Potrivit legii, membrii Consiliului 
Suprem , al Dezvoltării Economice si 
Sociale, 'în «umăr. de 259,.au fost de
semnaţi de: Comitetul Central al Par
tidului Comunist Român, Consiliul de 
Stat; Consiliul de Miniştri; Marea A- 
dunare Naţională; Uniunea Generală a 
Sindicatelor • din România; conferinţele 
pe ţară ale cadrelor de conducere din 
centralele industriale; mari întreprin
deri; întreprinderi de comerţ exterior; 
Uniunea. Naţională' a Cooperativelor 
Agricole de Producţie; Consiliul Na
ţional pentru Ştiinţă şi Tehnologie, a- 
cademiile dc ştiinţe, institutele de învă- 
ţămînt şi Consiliul Culturii şi Educa
ţiei Socialiste; Uniunea Centrală a 
Cooperativelor Meşteşugăreşti şi Ccn- 
trocoop.

După constituirea Consiliului Suprem 
al Dezvoltării Economice şi Sociale s-a 
trecut la alegerea organelor de con-, 
ducere al acestuia.

La propunerea tovarăşului Ion 
Gheorghe AlaUrcr, în funcţia de pre
şedinte a fost ales tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu. Propunerea a fost primită 
cu vie satisfacţie, cu îndelungi aplauze 
şi aprobată in unanimitate.

Ca prim-vicepreşedinte a fost ales 
tovarăşul Ion Gheorghe Maurer, iar 
vicepreşedinţi — tovarăşii 1 lie Verdeţ, 
Manca Mănescu, Gheorghe Cioară, Io
sif Uglar, Gheorghe Oprea; ca secretar 
general — tovarăşul Emílián Dobrescu.

In continuarea lucrărilor Consiliu
lui Suprem al Dezvoltării Economice 
şi Sociale au fost aleşi preşedinţii sec
ţiunilor, după cum urmează: secţiunea 
pentru baza de materii prim's, combus
tibil şi energetică — Maxim Bet-ghia- 
nu; secţiunea pentru industria meta
lurgică şi construcţii de maşini — 
Gheorghe Oprea; secţiunea pentru in
dustria chimică — Miron Constanti- 
nescu; secţiunea pentru construcţii, 
materiale de construcţii, silvicultura şi 
industria lemnului —- Janos Fazekas; 
secţiunea pentru bunuri de larg con
sum —- Leonte Răutu; secţiunea pen
tru agricultură, industria alimentară şi 
ape — Gheorghe Pană; secţiunea pen
tru transporturi şi telecomunicaţii — 
Emil Drăgănescu; secţiunea pentru re
laţii economice ex ten t şi cooperare

internaţională — Ion PSţan; tee-ţtcr.e» 
pentru ştiinţa, tehnologie şi protecţia 
mediului înconjurător — loan Ursii: 
secţiunea pentru nivelul de trai al 
populaţiei, comerţ interior, turism, 
prestări de servicii către populaţie — 
Virgil Trofin; secţiunea pentru demo
grafie şi forţă de muncă, asistenţă so
cială şi ocrotirea sănătăţii — Emil 
Bodnaraş; secţiunea pentru învăţământ 
educaţie şi cultură — Paul Niculescu- 
Mizîl; secţiunea pentru sistematizarea 
şi dezvoltarea economico-socială a te
ritoriului — Gheorghe Cioară; secţiu
nea financiară — Gheorghe Rădulescu; 
secţiunea pentru problemele apărării 
naţionale — Ion lonîţă.

Preşedintele, prim-vîcepreşedkîteie, 
vicepreşedinţii şî secretatul general, 
precum şi preşedinţii secţinniîor con
stituie, în conformitate cu legea, Bi
roul Permanent al Consiliului Suprem 
al Dezvoltării Economice şi Sociale a 
României.
• In cadrul şedinţei s-au constituit, de 

.asemenea, secţiunile, Consiliul aprobind 
■ în uBanimitatc componenţa lor. Din 

aceste secţiuni fac parte a tit membri a; 
Consiliului, cît şi activişti de partid, 
de stat, din economie şi specialişti.

: In încheierea lucrărilor a luat cn- 
vîntul tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

Cuvintarea tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

Dragi tovarăşi,

Constituirea Consiliului Suprem al 
Dezvoltării Economice şi Sociale a 
României reprezintă un moment im
portant în realizarea măsurilor de 
perfecţionare a conducerii şi planifică
rii activităţii societăţii noastre socia
liste, în concordanţă cu hotărârile 
Congresului al X-lea şi ale Conferin
ţei Naţionale a partidului din 1972.

Din componenţa şi atribuţiunile sta
bilite prin Legea Consiliului, se poate 
reţine faptul că acesta este o expresie 
consecventă a politicii partidului de a- 
tragere continuă la soluţionarea mari
lor şi complexelor probleme ale dez
voltării societăţii noastre socialiste, a 
celor mai bune cadre din diferite sec
toare dc activitate, a reprezentanţilor 
tuturor categoriilor sociale.

Totodată; componenţa şi atribuţiu- 
nilc Consiliului constituie o expresie 
grăitoare a politicii partidului dc lăr
gire continuă a democraţiei socialiste.

Este de înţeles că pe măsură ce fa
cem noi paşi pe calea făuririi societă
ţii socialiste multilateral dezvoltate, 
luăm şi măsurile corespunzătoare, 

• creăm cadrul organizatoric adecvat 
pentru participarea directă la condu
cerea societăţii, la elaborarea politicii 
interne şi externe a statului, a maselor 
largi populare, 3 celor mai de răs
pundere cadre din diferite sectoare dc 
activitate, a reprezentanţilor clasei 
muncitoare, ţărănimii, intelectualităţii 
şi a celorlalte categorii sociale.

Prin constituirea Consiliului Suprem 
al Dezvoltării Economice şi Sociale fa
cem un nou pas în această direcţie. 
Fără îndoială că va trebui să acţionăm 
in continuare spre a asigura condiţiile 
organizatorice cele mai corespunzătoa
re pentru participarea maselor popu
lare, a tuturor oamenilor muncii la 
întreaga activitate de conducere a so
cietăţii noastre. Aceasta constituie o 
cerinţă de bază a făuririi societăţii So
cialiste multilateral dezvoltate, a a- 
dincirii democraţiei socialiste — factor 
dc o deosebită importanţă in întreaga 
noastră activitate.

Prin Lege sínt stabilite principalele 
sarcini şi atribuţiuni ce-i revin Consi
liului. in viaţa "cconomico-socială a so
cietăţii româneşti. In primul rînd, el 
este chemat sa ajute conducerea de 
partid şi de stat, Comitetul Central, 
Consiliul de Stat şi guvernul in stu
dierea diferitelor fenomene mai im
portante ale societăţii noastre, în pre
zentarea unor propuneri, pe baza stu
diilor efectuate, caic să ţină seama de 
cerinţele legilor obiective, de stadiul în 
care se găseşte societatea noastră so
cialistă şi să asigure astfel înfăptuirea 
in cit mai bune condiţii a programului 
dc dezvoltare a României pe calea so
cialismului şi comunismului.

In al doilea rînd, în mod expres 
Consiliului ii revine sarcina ca, în ca
drul acestor studii generale, să elabo

reze prognozele pe termen îndelungat 
privind dezvoltarea economică şi so
cială, organizarea întregii activităţi, ţi
nând seama de considerentele la care 
m-am referit.

De asemenea, Consiliului îi revine 
sarcina de a analiza şi dc a-şj spune 
părerea asupra planurilor cincinale şi 
a planurilor anuale, in context cu pre
vederile din prognoze, cu schimbările 
care au loc in decursul activităţii prac
tice de înfăptuire a sarcinilor stabilite, 
prezentáld propuneri corespunzătoare 
Comitetului Central, Consiliului de 
Stat sau Consiliului de Miniştri.

Este prevăzut ca, totodată, Consi
liul Suprem al Dezvoltării Economice 
şi Sociale sa prezinte direct Marii A- 
dunări Naţionale observaţiile şi propu
nerile sale la planurile anuale şi alte 
legi importante economice, în aşa fel 
incit Marea Adunare -Naţională să poa
tă să judece planurile şi celelalte legi 
economice mai importante pe baza u- 
nor concluzii cit mai aprofundate, cit 
mai autorizate. Aceasta va constitui o 
garanţie în plus că legile adoptate vor 
corespunde intr-o măsură tot mai mare 
cerinţelor obiective ale dezvoltării in 
ritm inait a societăţii noastre socia
liste.

Este de înţeles că in întreaga sa ac
tivitate Consiliu! Suprem al Dezvoltării 
Economice şi Sociale trebuie să se că
lăuzească permanent de hotăririle 
congreselor partidului, ale conferin
ţelor naţionale, ale Comitetului Cen
tral al partidului, ţinind scama de fap
tul ca întreaga orientare a dezvoltării 
societăţii noastre este stabilită de orga
nele corespunzătoare ale partidului, — 
forţa politică conducătoare a societăţii 
noastre. Dar, aşa cum am menţionat 
mai înainte, pornind de Ia aceste o- 
rientlri şi de la linia generală politică 
elaborată dc congrese, conferinţe naţio
nale şi Comitetul Central, Consiliul 
Suprem va trebui, la rîndul său, să 
ajute prin studiile pe care le va efec
tua la o bună documentare in întoc
mirea programelor şi a măsurilor sta
bilite de organele conducătoare dc par
tid. De altfel, însăşi componenţa Con
siliului reclamă şi impune acest lucru.

tn centrul activităţii trebuie să stea 
preocuparea pentru asigurarea dezvol
tării în ritm înalt a forţelor de pro
ducţie, — factor primordial al între
gii dezvoltări a societăţii noastre so
cialiste — punînd desigur pe prim plan 
industria, agricultura, cele două ramuri 
principale ale economiei româneşti.

O atenţie deosebită va trebui să a- 
corde Consiliul problemelor ştiinţei, 
învăţămmtuluî, culturii — factor de o 
deosebită importantă pentru progresul 
general al societăţii noastre, faţă de 
care nu se poate concepe nici dez.vol- 
tarea rapidă a forţelor de producţie 
şi, de altfel, nici un succes in oricare 
domeniu de activitate.

Prcocupîndu-se de toate acestea, 
Consiliul va trebui desigur să aibă în

vedere să se înfăptuiască neabătut po
litica partidului de ridicare continui a 
bunăstării materiale şi spirituale a po
porului, sa se asigure ca, pe măsura 
dezvoltării forţelor dc producţie şi a 
creşterii bogăţiei naţionale, să se rea
lizeze şi sporirea veniturilor directe ale 
oamenilor muncii, precum şi intensi
ficarea cheltuielilor şi a acţiunilor so
ciale menite să contribuie la îmbună
tăţirea condiţiilor dc viaţă ale între
gului nostru. popor. Aceasta trebuie să 
constituie o preocupare permanentă, 
deoarece, după cum se ştie, însuşi ţelul 
politicii partidului nostru, al sociali*-- 
rnuluî, este tocmai ca întreaga activita
te, to t ceea ce facem să servească bu
năstării şi fericirii întregului nostru po
por.

O atenţie deosebită va trebui acor
dată înfăptuirii politicii partidului dc 
repartizare judicioasă a forţelor de 
producţie pe teritoriul ţării, pornind şi 
de Ia considerente economice şi sociale. 
E necesar să subliniem acest lucru şi să 
acordăm atenţia corespunzătoare *- 
cestei probleme, deoarece se ştie că, cu 
toate rezultatele bune pe care Ic-am 
obţinut îndeosebi în perioada planului 
cincinal 1966—1970 şi iu'acest cincinal, 
mai- avem inel multe de făcut pentru 
a realiza o dezvoltare corespunzătoare 
a tuturor zonelor, a tuturor judeţelor 
ţării noastre, pentru asigurarea apropie
rii in continuare a activităţii indus
triale de zonele mai rămase in urmă.

Desigur, această preocupare ridică 
probleme de economicitate, dar noi tre
buie să avem în vedere şi problemele 
sociale. Trebuie să ştim să îmbinăm în 
mod corespunzător considerentele de 
economicitate, de eficienţă cu cele de 
ordin social — şi pe care trebuie sa 
le avem permanent in vedere in stabili
rea repartizării forţelor de producţie 
pe teritoriu. Desigur, se poate ca la un 
moment dat unele calcule economice să 
ne demonstreze că e mai eficient să 
construim o  întreprindere sau alta in
tr-un centru existent; dar dacă ţinem 
seama şi de forţa de muncă şi de ne
cesitatea dc a asigura răminerea în zo
nele şi in judeţele respective a popu
laţiei, vom constata că trebuie sa a- 
cordăm ette o dată prioritate conside
rentelor de ordin social. Insist asupra 
acestor probleme pentru că tocmai a- 
cum elaborăm planuf anual, elaboram 
şi prognozele, şi cincinalul, şî trebuie 
să ţinem seama de toate acestea.

In fine, este de înţeles că Consiliul 
va trebui să acorde o.atenţie corespun
zătoare problemelor sistematizării te
ritoriului, a oraşelor şi satelor. Vorbind 
de sistematizarea şî organizarea terito
riului, am în vedere o înţelegere, ceva 
mai largă, de a acorda atenţia Cuvenită 
tutnror problemelor care concură la 
buna organizare a ţării noastre, a te
ritoriului, la folosirea corespunzătoare 
a condiţiunilor naturale, la protejarea şi 
dezvoltarea lor, la utilizarea raţională

(Gontinuare tn pap. at III-*)
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•  24 de ore •  24 de ore •  24 de ore •

Nu ştia exac» ce-am 
crezut că îs poate ascun
de în spatele iniţialelor 
IŢ.R.U.C., destul că a- 
tukci cînd m-am trezit 
printre măruntaiele a toc 
felul de aparatură înşirată 
pc bancurile de lucru am 
rămas descumpănit. Cău
tasem întreprinderea pen
tru, reparaţia şi întreţine
rea utilajelor de calcul şi 
găsisem, în schimb, ua, a- 
parenti banal, atelier de 
depanare în care trebălu- 
iau în linişte şi maximă, 
concentrare cîţiva tineri. 
Aici să-şi aibă oare sediul 
acel colectiv de „specia
lişti* despre care ştiam că 
servesc, prin munca lor, 
utilajele de calcul electro
nice din întreprinderile * 
cinci judeţe?

— Alo, da , .. »ici 
I.P.R.D.C.-uI. . ..S ta ţi pu
ţin să-mi notez . . .  Da, da, 
vă trimit imediat un om.

— Vedeţi — îmi spu
ne, punînd jos receptorul, 
tehnicianul Ilie Hanea. 
Sîntem foarte solicitaţi dc 
întreprinderile beneficiare. 
Cum au un necaz. . .  pac
im telefon, ş i . . . 'v re i  nu 
vrei, iei geanta ş i . . .  Nu 
poţi să-i laşi să se chinuie 
zile şi nopţi, să facă cal
cule cu creionul pentru 
că, zău, nu ştiu cîn.d ar 
termina. Asta explică şi 
dc ce sîntem atît de pu

ţini in atelier, restul sínt 
pe teren, unde este, de 
fapt, baza muncii noas
tre. Sîntem în total 24 de 
persoane,^ majoritatea 
muneitori-electricieni şi 
lăcătuşi, reprofilaţi în me
seria de depanatori utilaj 
de calcul. Avem şi doi in-

munistuî Ilie Hanea are o 
istorie scurtă dar bogată. 
EI a luat fiinţă acum cîţi
va ani, ca urmare a apari
ţiei tehnicii electronice de 
calcul în întreprinderi, fi
ind alcătuit Ia început 
doar din doi oameni; fos-

Gteutăţile începutului 
n-au fost puţine. La fel 
şi eforturile şi stăruinţa 
tuturor pentru a Ie înlă
tura, pentru a pătrunde 
tainele acestei frumoase 
profesii, despre care ne 
vorbeşte în continuare 
Ilie Hanea.

P rin tre  circuite,  
un  f i r  d l p a s iu n ii  p e n tr u  

e lec tro n ica
gineri „de meserie“, dar şi 
aceştia sínt pregătiţi pen
tru a prelua şi întreţine 
sistemul automat de pre
lucrare a datelor cu care 
va fi dotat Centrul terito
rial de calcul din Sibiu. 
Cu oamenii pe care-i a- 
vjm, sîntem în măsură să 

“facem faţă oricăror soli
citări, oricărui fel de uti
laj de calcul din zona 
noastră.

Colectivul de care vor
bea cu atîta mîndrie co

tul electrician Ilie Hanea 
şt matriţerul Vasile $oşa, 
ambii atraşi aici de mira
jul electronicii. Odată . cu

. creşterea parcului de ma
şini au venit alţii, elec
tricieni şi lăcătuşi care 
şi-au părăsit vechile în
deletniciri pentru una 
nouă: depanator utilaj dc 
calcul. Un domeniu nou şi 
o ocupaţie care pînă a- 
cum doi ani nu încăpea 
nici măcar în . . . nomen
clatorul meseriilor.

— Esenţa meseriei noas
tre este ineditul, situaţiile 
noi cu care, ne confruntăm 
zilnic. Pentru a Ie rezol
va. cu bine. e nevoie de 
multă subtilitate în gin- 
dire, de răbdare şi pa
siune, dc cunoştinţe de 
specialitate solide. Defec
tele posibile sínt practic 
nelimitate şi dc aceea tre
buie să stărui, precum me
dicul la patul unui bolnâv, 
să analizezi simptomele _?i

schemele, să le confrunţi 
mintal. Abia apoi poţi să 
pui „diagnosticul", în 
funcţie de care pui mîna 
pe „bisturiu“ (ia noi, în 
cele mai multe ' cazuri, 
e s te ...  aparatul de lipit). 
Nu e uşor, recunosc, dar 
e „deosebit de* frumos. 
Singurele noastre activităţi 
dc rutină sínt, precum 
v-am spus, deplasările 
($!. - . geanta cu scule).

Nu pot încheia scurta 
relatare, fără a completa 
lista celor, din mîinile că
rora ies numai reparaţii 
la timp şi de calitate, cu 
numele inginerului Iuliu 
Pop sau ale depanatorilor 
Angel Bara, Costel Irceş şi 
atitia alţii, cu care n-am 
putut sta de vorbă, fiind 
plecaţi pe teren. Despre 
toţi aceştia, precum şi 
despre marea utilitate so
cială a muncii lor, m 
condiţiile eforturilor depu
se pentru mecanizarea şi 
automatizarea tuturor o- 
peraţiilor dc calcul în în
treprinderi şi instituţii, 
tehnicianul Ilie Hanea, 
conducătorul acestui co
lectiv, rai-a vorbit cu 
căldură şi mîndrie.

• — A lo .. . ,  da, 
I.P.R.U.C.- ni. Care-i ne
cazul?... A, da, venim 
imediat, . .

I. SORESCU

__________ )
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„Bach-Orchester 
des Gewandhauses

Aseară, publicul iubitor de muzi
că dia Sibiu a avut bucuria întîl- 
nirii cu una din cele mai prestigioa
se formaţii camerale europene, 
»Bach — Orchester des Gewand
hauses“ din Leipzig (R. D. Germa
nă), colectiv artistic ce-şi dedică 
înalta cultură si măiestrie muzica
lă interpretării, în primul rînd, lu
crărilor marelui Johann Sebastian 
Bach, acel demiurg al artei sunete
lor care a dăruit oamenilor, acum 
mai bine de două veacuri si jumă
tate, un şuvoi de muzică limpede şi 
fără egal, ce s-a transformat apoi 
într-un adevărat torent de unică 
forţă artistică şi spirituală ce a cu
prins sufletul şi mintea tuturor ce
lor ce iubesc frumosul inefabil al 
muzicii.

Programul concertului a cuprins 
opusuri orchestrale dintre cele mai 
reprezentative pentru creaţia ba- 
chiasă: Concertul brandenburgié 
nr. 1 în Fa major, considerat pe 
drept cuvînt o simfonie cu instru
mente soliste, un discurs simfonic 
de o forţă puţin obişnuită, în care 
mişcarea, sonorităţile, momentele 
de reţinut şi profund dramatism se 
succed într-o neîntreruptă creştcie 
ce atinge momentul de culme în 
chiar acordurile încheierii; Suita 
nr. 2 în si minor, piesă de o suavi
tate şi ekganţă ce ne duce cu gîn- 
dul la muzica lui Couperin; cele
brul Concert pentru două viori şi 
orchestră în re minor, lucrare în 
replicile vii ale celor doi protago
nişti,' construite simplu, dar a tît de 
eficient (un argument liric al ,ma- 
tematismului* muzicii lui Bach) al
ternează, în mişcarea mediană, cu 
o melodică caldă ce se aşterne pes
te acompaniamentul abia şoptii al 
orchestrei, iar ca încheiere, Suita 
nr. 3 în Re major, adevărată perlă 
a muzicii barocului german.

Atunci cînd ultimul acord şi-a 
risipit ecoul şi cînd aplauzele au 
izbucnit impetuos, am simţit cu 
certitudine că speranţele cu care am 
păşit în sala de concert ne-au fost 
pe deplin împlinite. Am fost mar-
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tori ai unui eveniment muzical cu 
adevărat remarcabil. Cei treizeci de 
artişti ce alcătuiesc acest străluci» 
ansamblu cameral, sîriţ legaţi de 
muzica lui Bach prin multe şi in
time resorturi spirituale. în fiecare 
moment ai execuţiei ei îţi întind 
parcă mîna şi te ajută să păşeşti 
dincolo de înveliştul sonor al aces
tei muzici, să-i descoperi sensuri pe 
care încă nu le-ai bănuit. Evident, 
fapţul că ei activează în Leipzigul 
ce-a găzduit ultimii 27 de ani de 
viaţă şi creaţie ai lui J. S. Bach, 
deci legaţi direct de o nestinsă şi 
glorioasă tradiţie muzicală, este un 
înalt stimulent moral şi spiritual în 
atingerea unei maxime perfecţiuni 
în redarea muzicii marelui maestru 
înaintaş.

Impresionantul renume de care 
se bucură această orchestră în 
multe ţări ale lumii, ne-a apărut 
întru totul justificat. Omogenitatea 
ansamblului rezultă dintr-o înaltă 
tehnicitate a cîntului fiecărui in
strumentist, din finisarea pînă în 
cel mai mic detaliu a tuturor ele
mentelor de structură ale fiecărei 
lucrări. Precizia în atacuri a com
partimentelor şi a fiecărui instru
mentist, dinamica clară, suplă, in
tim legată de logica muzical-expre- 
sivă a fiecărei fraze, nobleţea tonu
lui fiecărui instrumentist şi a între
gului ansamblu, credem a fi cele 
mai alese însuşiri ale acestei or
chestre.

Am trăit în acest concert *>;nu
măra te momente de sublim muzi
cal, fapt pentru care dorim să «- 
ducem mulţumiri şi să adresam fe
licitări tuturor componenţilor or
chestrei şi mai ales profesorului 
Gerhard Bosse, violonist virtuoz, 
muzician profund, înzestrat cu a- 
Iese însuşiri de şef de orchestră, 
pentru minunata seară de muzică 
„Bach“ ce ne-au oferit-o, pentru 
profunzimea cu care au retrăit pe 
podiumul de conoţrt o muzică pe 
care o preţuim cu toţii din adân
cul inimii.

Prof. TOMA TOHATI

Amicii pompie—
la concursul de desene

Acţiunilor diversificate ale şcolii, 
destinate pregătirii elevilor pentru via
ţă, li s-au adăugat, firesc şi necesar, 
încă una — pe cale de a deveni tra
diţională — de un interes aparte. Este 
vorba de concursurile de desene ale 
cercurilor amicilor pompierilor în ca
drul cărora şcoala şi organizaţia de 
pionieri vin în întîmpinarea viitorilor 
cetăţeni cu o serie de preocupări care 
să-i ajute să ştie să se apere d e . . .  foc. 
Concursul care Ia sfîrşitul acestei săp- 
tămini va avea fază municipală şi oră
şenească — fiind precedată de faze pe 
şcoli şi pe clase — a pornit din ini
ţiativa organizaţiei pionierilor şi a gru
pului de pompieri al judeţului. După 
ce a făcut,o osmoză de preocupări ale 
celor care duc lupta cu flăcările cu 
ale profesorilor de desen el a creat 
un larg interes în rîndurile elevilor.

Rolul educativ al acestui concurs — 
spre deosebire de multe alte activităţi 
în sprijinul pregătirii elevilor pentru 
viaţă — are semnificaţii profunde, pe 
care organizatorii le-au răspîndit în 
masa de concurenţi. In toamnă se îm
plinesc 125 de ani de la eroica luptă 
a regimentului de pompieri de pe Dea
lul Spirii — o pagină glorioasă a lup
tei pentru libertate din istoria poporu
lui »ostru. în afară de caracterul oma
gial, concursul contribuie la perma
nentizarea activităţilor pentru apăra
rea patriei, prin acţiuni educative de 
prevenire şi stingere ale incendiilor, 
constituind totodată us prilej rar de

Despre timpul liber
al tinerilor

Activităţile cluburilor şi caselor de 
cultură oferă cadrul în care tinerii de 
toate profesiile pot găsi cele mai va
riate mijloace de a-şi petrece timpul 
liber. Astfel, este firesc ca într-un oraş 
cum esc» Mediaşul, unde tinerii repre
zintă mai mult de un sfert din popu
laţie, Clubul tineretului să fie o insti
tuţie cu importanţă şi personalitate 
deosebite. In primele trei luni ale a- 
cestui an s-au perindat pe aici peste 
13 000 de tineri. Se poate spune că fie
care din tinerii Mediaşului a fost în 
acest timp măcar o dată la club.

Directorul Gheorghe Dulău spunea, 
r'-:ferindu-se la programul clubului: 
„Trebuie să existe activităţi interesante, 
oferindu-se posibilităţi variate de pe
trecere a timpului liber. Tineretul tre
buie să vină — şi vine — singur, nu 
convocat în mod special. Aceasta se 
poate realiza numai respectînd. anumite 
criterii de alcătuire a programelor şi 
anume: preferinţele publicului, o cît 
mai mare varietate de forme şi con
ţinut pentru a putea satisface cele mai 
diferite gusturi, accentuarea rolului şi 
eficienţei educativ-instructive ale acţiu
nilor organizate".

Intr-adevăr, programele din lunile 
trecute reflectă o largă gamă de ac
tivităţi cultural-distractive. Expunerile, 
simpozioanele, mesele rotunde, întâlni
rile cu personalităţi ale vieţii economi
ce, cultural-ştiinţifice şi politice din 
municipiu şi judeţ au oferit prilejuri 
pentru discutarea unor probleme inte
resante de cultură, etică, estetică, po
litică şi ideologie, ateism, artă, ştiinţă, 
literatură. Atenţia ne-a fost atrasă de 
cîteva titluri mai semnificative: „For
marea şi dezvoltarea conştiinţei socia

liste a tineretului*, „Idealul, etic şi es
tetic al tineretului“, »Rolul şi locul ti
neretului în viaţa social-politică a ţă
rii“, »Şcoală, meserie, producţie", »Hăr
nicie, cinste, onoare“, „Tineretul, mo
da, frumosul“, „Intîlniri ale cenacluri
lor literare din şcoli cu cenaclul „O. 
Gog^'. O formă originală de activita
te a clubului o constituie „Consiliul 
fetelor“, care îşi propune să evidenţie
ze integrarea fetelor în viaţa municipiu
lui şi prezenţa lor activi lai toate eve
nimentele semnificative ale tineretului. 
Serile de dans şi jocurile de şah, bi
liard, tenis de masă, sínt acţiunile ca
re se bucură de o largă participare. 
Clubul organizează seri distractive de
dicate tinerilor fruntaşi în muncă. De 
asemenea, a devenit o tradiţie sărbăto
rirea majoratului în cadru festiv. La 
club activează formaţii de muzică 
populari şi uşoară ale tinerilor, care 
concertează în faţa celor de-o vîrstă.

Un dub sau o casă de cultură a ti

neretului oferă, deci, multiple posibili
tăţi pentru satisfacerea nevoilor spi
rituale alt tinerilor, pentru afirmarea 
unor aptitudini valoroase. Ar fi foarte 
potrivit ca în cadrul lor să ia fiinţă şi 
să constituie o prezenţă activă, forma
ţii de teatru, cercuri de turism, cercuri 
pentru practicarea sporului de masă 
etc. O acţiune interesantă ar fi consti
tuirea unor colective de conferenţiari 
din rîndul tinerilor cu cele mai dife
rite profesii, care să vorbească altor 
tineri, mai ales elevilor, despre munca 
pasiunile şi idealurile lor.

Timpul liber este un bun care nu 
trebuie irosit fără rost. E necesar să 
desfiinţăm ideea că timpul liber în
seamnă inactivitate. Dimpotrivă, el 
trebuie să fie o continuare a muncii, 
oferind o veritabilă odihnă activă. Şi 
clubul tineretului din Mediaş oferă a- 
ceastă posibilitate.

HORIA IRIMIE

In sala de festivităţi a Casei de | 
cultură a tineretului din municipiul 
Mediaş, pensionarul Pavel Maioron, 
pictor amator, expune lucrările sale 
in cadrul Săptăminii culturale me- 
dieşene „Flori de mai". în fotogra

fie: aspect din expoziţie
Foto: FRED NUSS

subliniere a importanţei cercurilor a- 
micii pompierilor din şcoli.

Neaşteptat de frumos este că, după 
ce au fost prezentate o serie de ca
zuri — cu evident tîlc educativ — 
elevii au început să facă, în „N“ va
riante, reprezentări artistice. Şi tre
buie spus că sínt de-a dreptul inge
nioase soluţiile pe care mici» pictori 
le dau pentru apărarea avutului ob
ştesc. Am privit cu deosebită admira
ţie un teanc de astfel de desene aflate 
la Comitetul municipal Sibiu al Orga
nizaţiei pionierilor (după faza pe şcoli). 
Nu seamănă o lucrare cu alta, iar în 
ce priveşte subiectul ş» mijloacele de 
realizare ale autorilor, este plăcut să 
constaţi că vizează, cu deplină since
ritate, corespunzător orizontului de 
gîndire al copiilor, nu numai faptul 
banal („jocul cu focul"), ci chiar forme 
organizatorice complexe de intervenţie 
la stingerea incendiilor în fabrici, car
tiere de oraş, în sate — utilizînd o 
gamă largă de maşini pe care copiii 
le cunosc, poate, mai de grabă din 
reviste decit din activităţile practice.

Şi cînd te gindeşti că aceşti mînui- 
tori ai pensulei sau ai culorilor — 
deşi ştiau că toţi participanţii vor pri
mi diplome, că lucrările cele mai bune 
vor fi premiate (cite o fată şi cite 
un băiat din fiecare şcoală) — participă 
la concurs numai pentru a-şi etala mă
iestria, mi se pare că fiecărei lucrări 
ar trebui să i se adauge "un plus de 
valoare. *.

M. C.
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cu cititorii
Stimate tovarăşe Ilié Marcii, ia- 

tă-ne în măsura a va comunica re
zultatul cercetărilor solicitate în 
scrisoarea ce ne-aţi trimis-o. Nu 
sínt cele aşteptate de dvs. şi spe
rate de noi. De altfel, vă spuneam 
tot în cadrul acestei rubrici că, „da
că lucrurile stau aşa cum le rela
taţi, atunci vă încredinţăm că fo
rurile în drept vor lua măsurile cu
venite“. Verificările s-au făcut, con
cluziile s-au tras şi s’î nare ca cele 
arătate în scrisoarea arătată redac
ţiei sínt numai în mică parte adevă
rate, ele nefiind definitorii pentru 
a vă da satisfacţie deplină.

Un grup de cetăţeni, printre ca
re Iuliu Maior şi Torna Ţăranu, au 
făcut, prin intermediul ziarului, 
propuneri referitoare la traseul li
niei nr. 3 de autobuz. Că situaţia 
arătaţă era şi în studiul Consiliului 
popular al municipiului Sibiu, ne-o 
dovedeşte răspunsul primit de cu- 
rînd.

„ . . ,  Referitor la introducerea u- 
nui nou traseu centru în sens in
vers traseului 3, această soluţie este 
rezolvată de traseu! nr. 29 care a- 
sigură legătura între Piaţa Cibin, 
centru, str. T. Vladimirescu, Piaţa 
(pluj, str. Măgheranului — astfel că 
nu mai este nevoie de înfiinţarea u- 
nuî nou traseu. După asfaltarea

străzii Kiev va fi posibilă modifica
rea traseului 3 care să circule pe 
Calea Şurii Mici, Kogălnioeanu, 
Kiev, Piaţa C luj. . . “

Aşadar, tovarăşi, motiv de satis
facţie, chiar dacă nu pentru fieca
re cetăţean în parte. Să recunoaş
tem, ar fi cam greu, chiar imposi
bil.

Că fiecărei scrisori i se acordă 
importanţa cuvenită rezultă din se
riozitatea cu care organele vizate 
caută să o rezolve în spirital drep
tăţii.. Şi nu puţine sínt cazurile cînd 
cititorii, prin sesizările făcute, con
tribuie Ia eliminarea unor carenft 
ce încă se mai ivesc pe alocuri. Aşa 
consideram noi şi scrisoarea dvs., 
tovarăşe Toma Ianovschi. V-am 
crezut, am solicitat cercetarea cazu
lui şi, cu părere de rău trebuie să 
vă spunem că lucrurile nu stau în
tocmai aşa cum le-aţi înfăţişat.

Iată concluziile ce se desprind 
din cercetările făcute: . . . .  Poten
t u l — adică dumneavoastră — ur
măreşti transferul dintr-o secţie în 
alta pentru a obţine trepte de sala
rizare mai mari, în loc să rămînă 
în muncă calificată obţinînd, în 
raport cu perioadele stabilite în 
H.C.M. ridicarea în categorie. .  .*

Se pare că peregrinările dvs. prin

cîteva secţii nu puteau da alt re
zultat decit cel amintit. Oricît ar 
fi de subiectiv, oricît nu i-ar veni 
Ia îndemînă, omul ajunge pină la 
urmă să accepte adevărul d-tspre si
ne. Aşadar, iată un prilej de re
flecţie.

Cu destulă fineţe, Consiliul popu
lar al municipiului Sibiu răspunde 
unei scrisori întocmite în numele a 
„250 de navetişti şi abonaţi ai I.T.S, 
din Şelimbăr“. Redăm cîteva rin- 
duri: „Staţia de autobuz pentru tra
seul nr. 14 Sibiu — Şelimbăr, din 
Piaţa 1 Mai a fost desfiinţată pen
tru a micşora aglomeraţia din a- 
ceastă staţie şi nicidecum pentru al
te considerente...“. Acesta, stimaţi 
tovarăşi din Şelimbăr constituie a- 
devăratul motiv de desfiinţare a sta
ţiei şi nu ipotezele autorului scri
sorii, ipoteze care pot jigni deo
potrivă şi pe „orăşan" şi pe „ţăra
nii din Şelimbăr şi Bungard“. De 
altfel, o ilustrare a preocupării pri- ' 
vind transportul în comun o do
vedeşte şi menţiunea din adresa 
Consiliului popular al municipiului 
Sibiu către redacţie „ ...P ropuneri
le făcute d'î cetăţenii din Şelimbăr 
rămîa în atenţia noastră pentru a 
fi rezolvate favorabil“.

Red.
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C A L E I D O S C O P  C U L T U R A L
•  De curînd I.L.L.-ul a luat o ini

ţiativă cel puţin supărătoare. Pe stra
da Vopsitorilor, la numărul 13, fru
moasa poartă al cărei soare sculptat 
a constituit impresionanta imagine ca
re figura pe supracoperta albumului 
„Sibiu“ de I. Miclea, a fost vopsită 
înţr-o culoare închisă, care anihilează 
total această lucrare de artă din se
colul 18, Oare nu e nimeni care să 
controleze şi să tempereze activitatea 
acestor sîrguincioşi „vopsitori“?!

Cine va reda iar strălucirea razelor

solare ascunse sub un strat gros de 
vopsea uleioasă?!

•  In această săptlmînă, la căminul 
cultural din Slimnic este deschisă expo
ziţia pictorului amator sibian Wilhelm 
I.ahni, organizată de Centrul judeţean 
de îndrumare a creaţiei populare şi a 
mişcării artistice dc amatori, în ca
drul „Tribunei Astra“. Ea cuprinde 
50 de acuarele — peisaje, flori,. natură 
statică, portrete — realizate în ultimii 
3 ani de talentatul artist amaţor şi se

MUZEEi  CINEMA
SIBIU: PACEA:

Maria Stuart (orele 
9,00; 12,00; 14,30; 17,30; 20,30); AR
TA: Adio Petersburg (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30, 20,30), iar la ora 
18,30 filmul Doamna cu căţelul, în 
cadrul serilor de cultură cinematogra
fică; TINERETULUI: Aventurile unei 
prinţese germane la curtea regelui 
Soare (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30).

MEDIAŞ; PROGRESUL: Domnului 
profesor cu dragoste (orele 9,00: 11,15; 
14,00; 16.30; 19,00; 21,151; TINERE
TULUI: Veronica (orele 10,00; 16,30; 
18,30; 20,30).

CISNADIE: POPULAR: Nu-mi pla- 
o* ziua de luni (orele 11,00; 16,00;
18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI; 7 NOIEMBRIE: 
Aventurile unei prinţese germane la 
curtea regelui Soare (orele 18,00 şi 
£ 0,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Femei 
In «fsaid (orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BĂI: O duminică pierdută
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Uraganul (orele 17,00 şi 19,00).

□ TELEVIZIUNE
9,00 Curs de lim

ba franceză. Lecţia 
a 55-a. 9,30 Prietenii lui Aşchiuţă. 
„Tigrişorul Petre" (I). 10,00 Telex. 
10,05 Program de muzică populară. 
In jurul orei 10,30 transmisiune directă 
de la Blaj, de la Adunarea populară 
organizată pe Cîmpia Libertăţii cu 
prilejul împlinirii a 125 de ani de 
la Revoluţia din 1848 din Transil
vania. 16,00—17,00 Ţeleşcoail. Fizică 
(anul III liceu). Tranzistorul (relua
re). Matematica (clasa a  VIII-*) pro

bleme recapitulative. Filozofie şi socia
lism ştiinţific. Naţiunea socialistă (con
sultaţie). 17,30 Emisiune în limba ma
ghiară, 18,30 Telex 18,35 Publicitate. 
18,40 Univers beethovenian. Al treilea 
episod din serialul de educaţie muzica
lă realizat de Televiziunea engleză.
19.05 Artă plastică. »Pro museo“ — 
pledoarie pentru ua muzeu de artă 
contemporană românească. 19,20 1001 
de seri- 19,30 Telejurnal. Cincinalul 
înainte de termen — cauză a întregu
lui popor. 20,00 Cîntecul slptămînii-
20.05 Omul de lingă tine. Reportaj de 
Ana Berteanu. 20,20 Comici vestiţi ai 
ecranului: Charlie Chaplin. .Chariot 
boxer“, »Chariot ucenic". 21,10 Tine
rii despre ei înşişi. 21,40 Imagini din 
Norvegia. O zi la Oslo — reportaj 
filmat de Mihai Lazăr şi Lucian Pe- 
nescu. 22,00, 24 de ore. Din ţările so
cialii«, 22,30 Lumea de mîine.

Muzeul Brukenthal 
funcţionează eu ur

mătoarele expoziţii permanenţe: gale
ria de artă, artă populară, arheologie 
şi istorie; clădirea din str. Cetăţii nr. 
1: Muzeul de istorie naturală; str. 
Şcoala de înot nr. 4, expoziţia »Arme 
şi trofee de vînătoare*; Piaţa 6 Mar
tie nr. 26, expoziţia de istoria farma
ciei. Vizitarea se poate face zilnic în
tre orele 10—18.

© CÂRTI NOI
Silviu Cinca: Zăpa

da nevăzută. Roman. 
Editura Albatros; Constantin Ţoiu: 
Pretexte. Editura Albatros; Ion Mas- 
sof: Despre ei şi despre alţii. Inter
viuri. Editura Minerva; Lisandro Ote
ro: Intr-o asemenea cetate. Roman. 
Editura Univers; Virgil Nemoianu: 
Utilul şj plăcutul. Editura Eminescu; 
Aldous Huxley: Frunze uscate. Editu
ra Univers.
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bucură de o bună primire din partea 
sătenilor.

•  Ieri, fanfara „Blasia* şi corul băr
bătesc săsesc al Casei de cultură a 
municipiului Sibiu au prezentat la ora 
20, pe scena clubului „Independenţa* 
un spectacol care s-a bucurat de un 
deosebit succes. Dacă programul fan
farei, cuprinzînd marşuri, valsuri, polci 
şi melodii populare n-a constituit în 
totalitate o noutate, apariţia corului 
bărbătesc a fost o premieră, prin re
pertoriul bogat şi maniera de abor
dare a acestuia. Spectacolul este re
luat astăzi, la ora 20.

Pronoexpres
Extragerea I:

44, 11, 10, 9, 1, 17 
Extragerea a Il-a:

38, 23, 22, 18, 12 
Fond total de premii 

997 086 lei.

fam \ p u f

Centrul meteorologic Sibiu comuni
că: vreme uşor instabilă, mai ales 

după-amiaza cînd, sínt posibile averse 
de ploaie însoţite de descărcări elec
trice. Cerul va fi variabil, temporar 
noros, Vîntul va sufla slab pînă la 
potrivit di* sectorul nord-vestic. Tem
peraturile minime vor fi cuprinse în
tre 6 şi 8 grade, iar cele maxime vor 
oscila între 14 şi 16 grade.

întreprinderea  
de reţele electrice  

Sibiu
anunţă:

Pentru lucrări de reparaţii în reţeaua electrică se va 
întrerupe furnizarea energiei electrice pentru ziua de 
18 mai 1973, între orele 8—18 pe străzile Oituz, Al. 

I. Cuza, Călugăreni, Dorului, Gheorghe Gheorghiu-Dej 
(de la nr. 2 pînă în colţ cu str. Mirăslău inclusiv) blo
curile 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10 din str. Gheorghe 
Gheorghiu-Dej, din oraşul Sibiu.

întreprinderea de producţie Sibiu
str. Morilor 34 

angajează de urgenţă:
— 1 automacaragiu

pentru automacara (nouă) de 5 tone.

7

I.U.P.S. Sibiu
(fost I.H.U.ML S ib iu )

angajează urgent următoarele categorii de personal:
— primitori-distribuitori
— modelori — categoriile 3—6
— strungari.

Salarizarea se va face conform H.C.M. 914/1968 
şi Legea 12/1971.

Informaţii suplimentare se dau la biroul personal- 
învăţămînt-salarizare, telefon 3 17 75.

I n i r ü n r m r i ü r o ' i  K o l |a n f V 4 V î h in
w i r t t p n n u K í t f d  „ D d i I d U I d  uIDIU
angajeaza:

— ingineri specializaţi în elemente hidro- 
pneumatice şi turnătorie de precizie, pentru 
noua secţie de elemente hidropneumatice.

; întreprinderea viei! 
! şi vinului Sibiu j
Í . X,î angajeaza urgent:

— zidar. i
R I a n  I mm t «ni IR

Grupul de supraveghere a investiţiilor Sibiu
f

str. Someşului 49,
angajeaza:

— 1 şofer macaragiu.
Condiţiile de angajare sínt cele prevăzute în Lege« 

nr. 12/1971. ‘

A utobaza  L  A. S ib iu
angajează :

— inginer mecanic pentru funcţia de mecanic şef
— inginer exploatare auto
— revizori tehnici
— sudori
— mecanici auto
— şoferi de categoria D şi E
Condiţiile de angajare şi salarizare sínt cele prevă

zute de Legea 12/1971 şi H.C.M. 914/1968.
Informaţii suplimentare la telefon 3 20 37j sau Ia 

sediul Autobazei, Sibiu, str. Sevastopol nr. 12.

M IC A  P U B L IC IT A T E a
VIND maşină de scris, în bună stare, 

sobă Vesta. Telefon 213 27.

PIERDUT autorizaţie permanentă 
de transport cu seria A nr, 663 871, 
eliberată autocamionului Autobazei Me
diaş SR 113 cu nr. de înmatriculare 
21-SB-570, de către întreprinderea de 
transporturi auto Braşov la data de 
8 februarie 1973. O declarăm nulă.

CUMPĂR ciment» var stins. Tele.
I fon 127 94, orele 20—21.

Vind urgent casă liberă, 2 camere, 
bucătărie, baie, grădină, Cîmpului 67.

VIND casă, şură, curte, grădină ma
re, încălzire cu gaz metan, î* comuna 
Şura Mare nr. 27. Informaţii după
giasă.

VIND presă cărămidă cu o capaci
tate de 15 000 buc. pe zi, strung de 
fier cu o lungime de 2 m între chir- 
nere. Telefon 7 29 63.

VIND motocicletă ij cu ataş. Str,
Cojocarilor 15.

VIND liber in str. Strungului 21, 
apartamentul 2 (2 camere, bucătărie, 
cămară, baie, apă, gas, canal).
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Constituirea Consiliului Suprem 
al Dezvoltării Economice şi Sociale

a României
Cuvintarea tovarăşului

NICOLAE CE
fOrmare din oag I)

a apelor şi la o bună organizare a în
tregului sistem hidrotehnic, după o 
concepţie unitară şi pe baza unui pro
gram bine studiat şi elaborat, Ia re
zolvarea problemei drumurilor; în 
sfîrşit, am în vedere toate problemele 
legate de organizarea şi sistematizarea, 
pe baze ştiinţifice, a teritoriului, dez
voltarea oraşelor şi satelor noastre. 
Ţinem seama că societatea socialistă şi 
comunistă trebuie să asigure din toate 
punctele de vedere condiţiuni cores
punzătoare de muncă şi de viaţă tu
turor locuitorilor patriei noastre.

Avmd deci un cîmp atît de vast de 
activitate, fiind de altfel însăşi prin de
numirea sa — un organism economico- 
social, va trebui să se preocupe 
întotdeauna de crearea condiţiuniler 
corespunzătoare pentru afirmarea prin
cipiilor eticii, echităţii socialiste in în
treaga noastră viaţă socială, pentru a- 
firmarea capacităţilor personalităţii u- 
mane, a omului, — una din preocupă
rile, de asemenea, importante ale so
cietăţii < pe care o edificăm.

Lucrînd ca un organ de partid şi de 
stat, este de înţeles ca, în fond, Consi
liul îşi va desfăşura activitatea sub 
conducerea nemijlocită a Comitetului 
Central al partidului, a Comitetului 
Executiv, in toate domeniile de activi
tate.

In ce priveşte secţiunile, ele sínt che
mate ca fiecare în domeniul său de ac
tivitate — aşa cum este definit prin 
constituirea comisiilor — să studieze 
temeinic problemele, să atragă şi alţi 
specialişti, care nu sínt în comisii, în 
analizarea şi studierea tuturor proble
melor. De altfel, însăşi consiliul, ca 
atare, va trebui să pornească de la 
necesitatea de a te sprijini permanent 
pe un larg activ, pe atragerea în stu
dierea şi pregătirea diferitelor propu
neri a specialiştilor, a oamenilor de 
ştiinţă din diferite domenii de activi
tate, In acest sens, fără indoială că di
ferite institute de cercetare şi proiecta

re, diferite facultăţi şi catedre din în- 
văţămîntul superior vor trebui să fie 
atrase in mod mai activ decit pinä a- 
cuni la elaborarea tuturor propunerilor 
ce vor fi făcute. Totodată, aş dori 

să atrag atenţia că va trebui asigurată 
o largă consultare a oamenilor mun
cii — a muncitorilor , ţăranilor, ingi
nerilor şi specialiştilor din diferite do
menii şi sectoare de activitate — in 
aşa fel incit propunerile pe care Ie 
vor prezenta secţiunile şi, apoi, Consi
liul "Suprem să fie expresia unei con
lucrări strinse şi a unei participări acti
ve a maselor largi populare, a celor 
mai buni specialişti. Aceasta va da şi 
garanţia că măsurile ce le vom adoota 
vor corespunde cit mai bine — fără 
a exclude faptul că vor mai 
fi întotdeauna si defecte şi lu
cruri de îmbunătăţit — şi trebuie să 
ţinem permanent seama şi de aceasta; 
în orice caz, o largă consultare va da 
o mai mare garanţie că măsurile pe ca
re Ie vom adopta ţin seama de cerin
ţele dezvoltării societăţii noastre în e- 
tapa respectivă.

Odată cu formarea Consiliului Su
prem al Dezvoltării Economice şi So
ciale îşi încetează activitatea Comisia 
Centrală de partid şi de stat care a 
funcţionat pină «cum, şi comisiile pe 
ramuri, întreaga activitate pe care au 
efectuat-o acestea fiind preluată de 
Consiliul Suprem şi de secţiunile care 
au fost constituite astăzi.

Ţinînd seama de faptul că, în cu- 
rind, trebuie prezentat planul pe 1974 
plenarei Comitetului Central al parti
dului şi trimis apoi întreprinderilor, in 
conformitate şi cu prevederile Legii de 
planificare, în preocupările imediate ale 
Consiliului şi secţiunilor trebuie să in
tre studierea şi definitivarea planului 
pe 1974, analizindu-se lucrările care 
au fost efectuate pină acum, şi sint 
destul de avansate, şi prezentîndu-se

apoi observaţiile corespunzătoare, odată 
cu planul, plenarei Comitetului Central 
al partidului.

în acelaşi timp, avînd în vedere că 
in cursul acestui an trebuie definitivate 
prognozele şi proiectul planului cinci
nal 1976-—1980, urmind ca în cursul 
anului viitor să aibă loc Congresul al 
XI-lea care va dezbate aceste docu
mente, precum şi proiectele de progno
ză  ̂şi de plan, este necesar ca în ur
mătoarele luni Consiliul şi secţiunile 
să acorde o atenţie deosebită întocmi
rii acestor lucrări în spiritul la care 
m-am referit.

Doresc să închei exprimînd convin
gerea că activitatea Consiliului va în
dreptăţi pe deplin toate aşteptările, că 
el va îndeplini în bune condiţiuni sarci
nile puse de Conferinţa Naţională, atri- 
buţiunile ce îi sínt încredinţate prin 
lege. De asemenea, aş dori să mulţu
mesc Consiliului pentru alegerea mea 
ca preşedinte, să mulţumesc şi în nu
mele celorlalţi tovarăşi care au fost a- 
leşî  ca prim-vlcepreşedinte, vicepre
şedinţi şi secretar şi să vă asigur că, in 
ce mă priveşte, voi face totul pentru 
a contribui Ia desfăşurarea în bune 
condiţiuni a activităţii Consiliului în 
îndeplinirea rolului important pe care 
îl are în întreaga viaţă economică şi 
socială. Sínt sigur că şi ceilalţi tovarăşi, 
Biroul Permanent, întregul Consiliu 
vor lucra in acelaşi spirit şi, împreu
nă, vom reuşi să răspundem încrederii 
pe care întregul partid şi popor o pu
ne in acest organism, o pune, în gene
ral, în partidul nostru, în fiecare din
tre noi în munca pe care o avem. 
(Aplauze puternice, prelungite).

Doresc să urez comisiilor, întregului 
nostru Consiliu, succes şi o activitate 
bună şi rodnici. (Aplauze puternice).

*

în aceeaşi zi au avut loc şedinţe ale 
celor 15 secţiuni ale Consiliului, în ca
drul cărora s-au ales vicepreşedinţii şi 
secretarii şi s-au precizat problemele 
concrete de muncă ce 1>; revin.

Toate lecţiile de educaţie fizică —  
cu calificativul „FOARTE BISE“ !

O analiză recentă a Inspectoratului 
şcolar judeţean, legată de modul î* ca
rs se desfăşoară activitatea de îndru
mare şi control la disciplina Educaţie 
fizică, a »cos în evidenţă următoarea 
situaţie: din totalul orelor asistate 
(ore de curs, de activităţi sportive, de 
antrenamente sportive, în cadrul sec
ţiilor şcolilor sportive din Sibiu, Me
diaş şi Agnita), 50 la sută au fost în
cadrate în limitele calificativelor de 
nesatisfăcător şi satisfăcător, 30 la sută 
«u fost notate cu calificativul „bine" 
şi abia 20 la sută din lecţii au fost cali
ficate drept foarte bune. Această statis
tică demonstrează existenţa unor ca
renţe în predarea obiectului de învăţă- 
mînt respectiv, o slabă preocupare _ a 
unor cadre didactice din această specia
litate pentru pregătirea, organizarea şi 
desfăşurarea metodică a lecţiilor. De 
aici, bineînţeles, o serie de consecinţe 
cit se poate de nedoriw în privinţa 
obţinerii unor performanţe în sportul 
şcolar. Unii profesori de educaţie fizi
că au „abandonat" principiile fiziolo
gice de organizare a lecţiei, nu folosesc 
raţional timpul afectat acesteia şi dispun 
de o slabă informare în privinţa folo
sirii şi promovării muncii independen
te, rămînînd şi acum la vechea şi 
mult diseutata relaţie elev-executapt, 
profesor-comandant. Au fost cazuri în 
care metodele de predare folosite de 
unele cadre didactice n-au avut drept 
efect dezvoltarea dragostei pentru prac
ticarea zilnică a exerciţiului fizic, ba, 
am zice, chiar i-a îndepărtat pe elevi. 
Ce denotă aceasta? în primul rînd o 
totală lipsă de pasiune şi dăruire din 
partea profesorului. Astfel de aspecte 
nedorite au fost semnalate la oreh a- 
«istate şi Ia activităţile desfăşurate Ia 
Grupul şcolar chimie Copşa Mică, la

unele cadre de la Grupul şcolar 
U.P.A.S. şi de la Grupul şcolar con
strucţii, la şcolile generale nr. 2, 7, 13, 
14, 16 Sibiu, la Şcoala generală nr. 1 
Cisnădie, la Şcoala generală nr. 3 din 
Agnita, la şcolile din Loamneş, Apoldu 
de Joş, Alţîna, Caşolţ.

Dar ceea ce este deosebit de grav, 
după părerea noastră, este constatarea 
făcută de inspectorii de specialitate că 
în unele şcoli munca la catedră se 
desfăşoară fără obiective înscrise în 
planul^ de muncă, lecţiile nefiind bine 
pregătite, ele desfăşurîndu-se, în multe 
cazuri, după imaginaţia de moment a 
profesorului respectiv. Or, astfel de 
lecţii nu pot aduce nimic bun.

D'tsigur, ^cele scrise de noi nu ne pot 
duce cu gîndul să judecim că toate 
lecţiile de educaţie fizică se desfăşoa
ră la fel. Avem în judeţ profesori de 
educaţie fizică buni, care stăpînesc o 
concepţie metodică precisă şi clară cu 
privire la organizarea activităţii şi ştiu 
să răspundă la clasicile întrebări: Ce 
predăm? Pentru ce? Cum predăm? In 
acest sens lecţii bune şi foarte bune au 
fost ţinute la Şcoala generală nr. 1 
din "Agnita, Ia Şcoala generală nr. 2 
Cisnădie, la Cisnădioara, Ia şcolile ge
nerale nr. 4, 5 din Mediaş, la şcolile 
generale nr. 4, 5, 8, 10, 15 şi 18 din 
Sibii^etc. Nu-i mai puţin adevărat, în
să, Jr!, în sprijinul îmbunătăţirii orga
nizării şj desfăşurării lecţiei de educa
ţie fizică. Inspectoratul şcolar judeţean 
a înscris în planul tematic al Comisiei 
judeţene de educaţie fizică folosirea, 
printre alte mijloace, a unor forme va
riate de tipuri de lecţii, lecţii demon
strative fiind predate apoi de către cei 
mai valoroşi profesori (cu rezultate bu
ne în munca Ia catedră) la şcolile 
generale nr. 4, 8, 10 şi Liceul pedago

gic din Sibiu, la Cisnădie, Şura Mare, 
Agnita şi Mediaş.

Desigur, pregătirea fizică a tineretu
lui şcolar nu poate fi îmbunătăţită 
doar prin lecţia de educaţie fizică. Ea 
trebuie completată în orele de activi
tăţi sportive, prin organizarea, în tim
pul liber al elevilor, a unor activităţi 
sportive variate şi atractive. Căci, sa 
recunoaştem, Ia ora actuală, în multe 
şcoli" activitatea în afară de clasă se 
desfăşoară numai pentru aşa-zisele sec
ţii pe ramuri de sport, care cuprind 
un număr redus de elevi. Mai precis 
spus, din numărul total al elevilor din 
judeţ doar 20 la sută sínt cuprinşi în 
astfel^ de secţii, 80 la sută dintre şco
lari întreţinînd o activitate sportivă 
sporadică, „liind văduviţi de binefaceri
le mişcării“.

Cc-i de făcut" pentru îndreptarea lu
crurilor? Muncă, pasiune, dăruire din 
partea _ tuturor profesorilor de educa
ţie fizică. Desigur, Inspectoratul şco
lar judeţean a elaborat un amplu plan 
de măsuri pentru dezvoltarea în conti
nuare; a activităţii de educaţie fizică şi 
sport în şcolile din judeţ, conform Ho- 
tărîrii Plenarei C.C. al P.C.R. din 28 
februarie—2 martie a.c. Rămîne ca di
rectorii de şcoli, organizaţiile de par
tid din instituţiile de învăţămînt, 
organizaţiile U.T.C. şi în pri
mul" rînd profesorii de educaţie 
fizici să-şi facă cu toţii datoria. D.acă 
profesorii din această specialitate vor 
fi _ exemple permanente de muncă şi 
exigenţi, dacă vor dovedi iniţiativă, da
că vor cultiva cu răbdare calităţile fi
zice ale elevilor, cu siguranţă că lec
ţiile lor vor primi calificativul „foar
te bine", iar rezultatele vor fi situate 
la cotele cerinţelor actuale.

ALEXANDRU GRAD

INTELIGENTA TEHNICĂ
(Mimare ritn osa •!

tri? Desigur că n-am „plecat slagul*. 
Pe unde putem îi mai „mişcăm“ pe 
cei care se opun noului. Dar încurcă
turile sínt atît de mari îneît ne de
păşesc, nu rareori! Bunăoară la cele 
opţ dosare de care vorbeam, termenul 
de recompensă a inovatorilor, pentru 
prima etapă, a trecut de mult, iar noi 
încă nici nu le-am primit. Producţia 
aşteaptă să beneficieze de îmbunătă
ţirile aduse de muncitorii uzinei, în 
timp ce ele — dosarele —• zac pe un
deva, pe acolo, prin Bucureşti!

— Nu trebuie uitat că, în principal 
căutările colegilor noştri de muncă 
sínt îndreptate spre creşterea produc
tivităţii muncii, reducerea consumului 
de metal, îmbunătăţirea calităţii pro
duselor şi a condiţiilor de lucru etc, 
Uruărim cu interes îmbunătăţirea 
tehnologiilor de fabricaţie. In general 
pe inginerii noştri îi interesează acest 
akim aspect.

De unde ne informăm şi cum ne 
documentăm? Să ştiţi că biblioteca 
tehnică a uzinei — care are cca 14 
mii de volume — ne satisface, în ma
re. Găsim aici cam tot ce ne intere
sează. Mai puţin cărţi ce tratează des

pre elementele hidro-pneumatice te  ca
racterizează în parte profilul uzinei 
şj la care capitol sîntem deficitari.

Cîţi cititori are biblioteca? în ’72, 
doar 1/6 din_ salariaţii uzinei „au tre
cut* pe aici. Tot în acest răstimp 
numai 1/3 din volume au fost consul
tate. Motivul? Poate şi amplasarea ei 
este de vină. Biblioteca tfehnică se află 
£n corpul clădirii de sus al uzinei în 
timp ce ponderea mare a salariaţilor 
se găseşte jos, la fosta uzină „Elastic“. •

Existenţa unor astfel de deficienţe 
face ca uzina şi întreaga economie să 
nu poată beneficia din plin de plusul 
de noutate creat şi susţinut cu sacri
ficii de unii dintre salariaţii ei. Dar 
cine n-a sesizat,, nu o dată, ea numă
rul _ invenţiilor, inovaţiilor şi raţionali
zărilor aplicate faţă de cele înregis
trate este mic, că timpul scurs între 
momentul emiterii ideilor şi cel al 
transpunerii lor în practică este, une
ori, exagerat de lung? Cauzele care 
creează aceste neajunsuri se desprind 
cu _ uşurinţă din cele arătate cu sin
ceritate de interlocutorii noştri — in
ginerul principal Vaier Bratu, fost şef 
al cabinetului tehnic, şi trăitu l ing. 
Dieter Gaiter, inovator cu prestanţă 
în uzină — care s-au făcut exponenţii

membrilor colectivului de aici, dînd 
glas greutăţilor întîmpinate în căută
rile lor de mai mult, mai intens şi mai 
bine, $i de ce n-am spune-o! Pentru că 
toate aceste neajunsuri se nasc în ur
ma defecţiunilor de ordin organizato
ric, poate chiar din lipsa unor com
partimente în _ unităţi, corespunzător 
dotate cu specialişti, care si orienteze 
eforturile creatoare ale salariaţilor, să 
culeagă şi să valorifice ideile; deficien
ţelor în legislaţie pe linia precizării 
răspunderilor şi a cointeresării în apli
carea ideilor noi etc. înlăturarea lor 
este posibilă şi stă numai în puterea 
organelor de conducere de la diferite 
niveluri ierarhice, şi în primul rînd 
a celor din unităţile respective. Noul 
cadru organizatoric creat sporeşte ca
pacitatea şi în acelaşi timp răspunde
rea factorilor de conducere, odată cu 
apropierea lor mai mult de producţie, 
pentru stimularea şi valorificarea ra
pidă a potenţialului creator al tuturor 
salariaţilor. Dimensiunile acestei res 
nonsăbilităţi trebuie însă evaluate în 
contextul necesităţii imperioase de ra
cordare a economiei naţionale la pro
gresul tehnico-ştiinţific contemporan, 
la exigenţele, mereu sporite ale pieţei 
interne şi internaţionale. Astfel trebuie 
gîndit şi acţionat I

Aplicarea acordului global în producţia
vegetală -

cheia de boltă a organizării muncii
»

Apărut ca o necesitate obiectivă, fundamentat ştiinţific pe 
baza legilor progresului social în socialism, acordul global s-a 
dovedit forma cea mai adecvată de mobilizare a potenţialului 
creator al maselor de oameni ai muncii din agricultură, pîrghie 
de bază în cointeresarea directă a cooperatorilor la sporirea pro
ducţiei agricole. A demonstra acum eficienţa 'deosebită a acestei 
forme noi de retribuire a muncii echivalează cu a „forţa uşi 
deschise". Totuşi, chiar acordul global, conceput realist, este 
pasibil de îmbunătăţire. Acest lucru este atestat de rezultatele 
înregistrate pină în prezent în cooperativele agricole care au 
obţinut rezultate remarcabile aplicînd acordul global în retri
buirea muncii cooperatorilor.

Prezentăm astăzi experienţa uneia din cele mai vechi unităţi 
agricole cooperatiste din ţara noastră — C.A.P. Laslea — în 
aplicarea acordului global în sectorul vegetal, unde rezultatele 
de producţie ale anului 1972, la fel ca premisele producţiei 
anului 1973 sínt — credem — edificatoare.

Secvenţă de kmogramâ: 
frumuseţea etică a u- 
nor dezbateri responsa
bile. „Chem la întrece
re toate brigăzile de 
cîmp. Noi, cei din 

Roandola, vom realiza producţii 
medii mai mari decit sínt prevă
zute în planul de producţie. Şi 
anume, cu 500 kg porumb boabe, 
1 500 kg cartofi, 7 000 kg sfeclă 
de zahăr, 150 kg grîu şi 200 kg 
struguri la fiecare hectar". Vorbea 
Mihai Weber, brigadierul din 
Roandola. Era la adunarea gene
rală a cooperatorilor din Laslea, 
în ziua de 8 februarie a.c. Cuvin
tele răsunau plin în sala arhipli
nă. Omul, în mijlocul oamenilor, 
se angaja pe sine, angaja întregul 
colectiv pe care îl conduce cu des
toinicie. Oamenii, profund respon
sabili, analizau fiecare cuvînt 1 
„Drept vorbeşte, putem mai mult". 
„Cum adică, să ne întreacă pe| 
noi?" „Haide, vere Trăiene, spune 
ce-am hotărît. Nu ne lăsăm mai 
prejos". Atmosfera „fierbea“. Coo
peratorii ştiau ei ce ştiau: „Am 
obţinut rezultate bune în 1972, 
dar în acest an producţiile vor fi 
şi mai şi“. . .

Stăteam cuminte „în banca mea" 
şi nu puteam să nu admir această 
frumoasă „încordare". Stăteam cu
minte „în banca mea" şi frumuse
ţea G lN D IR II şi SIM ŢIRII acestor 
oameni îmi vorbea despre NOI. 
„Nu ne lăsăm. Am obţinut, în 
1972, 364 mii lei producţie globală 
suplimentară. Unii cooperatori din 
brigada pe care o conduc au rea
lizat 6 400 kg porumb boabe, 26 
mii kg cartofi, 48 mii kg sfeclă! 
de zahăr la hectar. Deci — avem 
rezerve mari de sporire a produc
ţiei. Mă angajez aici, în faţa adu
nării generale, să sporim produc
ţiile cu 15 la sută la cereale şi cu 
25 la rădăcinoase — faţă de indi
catorii planificaţi“. Vorbea comu
nistul Traian Pop, brigadierul de 
cîmp din satul Laslea. Ştia, că pă- 
mîntul, dacă e lucrat bine, poate 
produce mai mult. „Mai mult de
c i t . dt?“ Iată o întrebare nor
mală . . .

Acum răsfoiesc filele „calde" ale 
acelor însemnări. . .  Cooperativa 
agricolă din Laslea are 2 593 ha 
terenuri, din care 2 420 ha — a1- 
gricoîe. Terenurile arabile însu
mează 1 037 ha, 43 ha sínt podgo
rii şi hameişti, iar 8 ha — livezi. 
Unitate „medie". Dar rezultatele 
de producţie din 1972 sínt mult 
peste medie: s-au obţinut producţii 
suplimentare de 116 tone de car
tofi, 349 tone sfeclă de zahăr, 237 
tone porumb boabe şi 9 tone stru
guri. La fiecare din cele 55 ha car
tofi, 40 ha sfeclă de zahăr, 200 ha 
porumb boabe şi 28 ha podgorie 
pe rod. Pe scurt: producţii medii 
de 17 123 kg cartofi, 33,727 kg 
sfeclă de zahăr, 3 685 kg porumb 
boabe şi 3 934 kg struguri la hec
tar.

Sínt date sintetice oare vorbesc 
de la sine. „Acordul global este 
„vinovatul" principal, spune Jo
hann Martini. „Am găsit cheia de 
boltă a organizării muncii: acor
dul global", continuă Traian Ţu- 
nea, brigadierul de la Noul Săsesc. 
„De aici porneşte izvorul produc
ţiilor sporite pe care le vom ob
ţine“, conchide şi Gheorghe Wag
ner, de la Floreşti. „Acordul glo
bal a sporit producţia de struguri 
cum nici n-am crezut“, spune şi 
Johann Gehann, brigadierul viticol.

Pe măsura producţiilor obţinute 
au fost şi cuantumurile retribui
rii muncii. Fiecare a dus acasă 
atît cit a meritat. Şi toţi cei care 
au muncit cu dăruire, au fost mul
ţumiţi. Expresie a mulţumirii lor 
este şi hotărirea ca în acest an să 
lucreze în acelaşi sistem, dar mai 
„tehnologic“.

Aşadar, 1972 a fost edi
ficator. Nu vom vorbi 
de tarifele care s-au a- 
plicat. Rezultatele ob
ţinute le scuză „omi
siunile“. Important în

să este cum se prezintă în acest 
an aplicarea acordului global la 
Laslea, la principalele culturi: sfe
clă de zahăr, cartofi, porumb pen
tru boabe, vie? Care sínt implica
ţiile extinderii aplicării acordului 
global?

„Consider că nici în acest an nu 
putem să ne facem de ruşine, sus
ţine Ion Ciorăscu, secretarul comi
tetului comunal de partid, prima
rul comunei. Am pregătit totul.

pentru ca anul 1973, hotărîtor pen
tru îndeplinirea cincinalului îna
inte de termen, să fie un an de 
izbînzi edificatoare pentru női. 
Mai ales avînd în vedere şi faptul 
că în 1974 vom sărbători un sfert 
de veac de la înfiinţarea coopera
tivei agricole",

.Cuvintele secretarului comitetu
lui comunal de partid au acope
rire în fapte. Inginerul şef Gh. 
Dobrescu ne relatează că „munca 
se desfăşoară normal". Este o a- 
firmaţie lapidară, după cum uşor 
se poate constata. Ce se ascunde 
însă după această edificatoare con
cizie declarativă?

Adunarea generialá a hotărît să 
se aplice următoarele tarife de 
plată pentru tona de produs: la 
porumb: 200 kg porumb boabe şi 
60 kg grîu, la cartofi — 200 kg

cartofi şi 40 kg grîu, la sfecla 
de zahăr — 120 lei şi 2,4 kg za
hăr, la struguri — pînă la 30 lit 
sută din valoarea producţiei — în 
natură. Baza de calcul a tarifelor 
.— devizele de lucrări, întocmite 
pentru fiecare cultură. In confor
mitate cu hotărîrea adunării gene
rale, au fost încheiate angajamente 
între cooperatori şi cooperativa a- 
gricolă. în angajament sínt speci
ficate, amănunţit, atît obligaţiile 
membrului cooperator cit şi cele 
ale cooperativei agricole. Sínt tre
cute sarcinile de lucru, producţiile 
planificate precum şi cuantumul 
retribuirii muncii prestate. La bri
gada din Laslea sínt semnate 126 
asemenea angajamente. Conform 
acestora, fiecărui cooperator în a- 
cest an îi revin 23 ari sfeclă de 
zahăr, 25 ari cartofi, 60 ari p o  
rumb boabe, cu producţii medii 
planificate de 28 tone, 16 tone şi 
— respectiv 4 100 kg la ha. „Am 
înmînat asemenea angajamente 
tuturor brigadierilor de cîmp, ne 
relatează tovarăşul Gheorghe Rei
ner, contabilul şef al unităţii“.

Oe fapt, important este 
nu atît actul semnării 
angajamentului, cit — 
mai ales —- participa
rea la muncă, modul 
cum se aplică — jn 

mod concret — acordul global „pe 
viu“. y

Cooperatorii, mecanizatorii şi 
specialiştii din Laslea cunosc va
loarea fiecărei ore de primăvară. 
In toate cele 4 sate — Laslea, Flo
reşti, Roandola şi Noul Săsesc — 
se lucrează frumos. La Noul Să
sesc i-am găsit pe mecanizatori în 
febra acţiunilor de sezon. „Avem 
productivitate scăzută la arături, 
afirmă inginerul şef Gh. Dobrescu. 
In primul rînd, terenurile noastre  ̂
sínt parcelate, „agăţate" pe dea
luri. Fiind pantele mari, trebuie 
să arăm cu brazdele răsturnate 
spre vîrful dealului, Neavînd plu
guri reversibile, lucrăm într-un 
singur sens. Adică 1/2 din timpul 
de lucru se merge în gol. O redu
cere la 1/2 a productivităţii mun
cii. Acesta este adevărul. Şi totuşi 
în 2—3 zile vom încheia semăna
tul porumbului pentru boabe. Pe 
C.A.P. mai avem de semănat 35 
ha porumb pentru boabe (din 200 
ba planificate) şi 10 ha porumb 
xUoa".

Tot la Noul Săsesc, în hotarul 
„Groapa gutuilor", mecanizatorul 
Ionel Păşcălău lucra, cu un agre
gat cu S.C.P.-6, la semănat po
rumb pentru boabe. De altfel, la 
această brigadă, în ziua de ll5 mai 
erau mobilizate 8 tractoare la di
ferite acţiuni de sezon. Werner 
Hann, Octavian Ignea şi Cornel 
Pop lucrau la discuit, pregătind 
terenul în „Hîpîrştoala" şi „După 
grădini" pentru semănat porumb. 
Un alt tractor transporta îngrăşă
minte chimice, care se aplicau ma
nual (nu se putea altfel) pentru 
aceeaşi cultură.

Cooperatorii din Noul Săsesc 
efectuau sapa mare la vie, în 
„Drîndoala“. ..  La Roandola, me
canizatorul Andrei Feck executa 
discuitul pe ultimele hectare de 
terenuri destinate pentru porumb. 
La Floreşti, două tractoare erau 
mobilizate la erbicidat grîu. In ho
tarul „Faţa Doalei" 5 atelaje arau 
pentru porumb. La Laslea, se în
cepuse prăşitul mecanic la sfecla 
de zahăr: mecanizatorul Mihail 
Borger, cu L-400 a şi executat lu
crarea pe 5 ha, în hotarul „Pe 
Tîrnavă“.

Este limpede: mecaniza
torii au de lucru. Şi, 
conform aprecierilor 
conducerii unităţii, sínt 
permanent la datorie. 

Cum se încadrează 
ei în formaţiile de lucru complexe, 
care sínt perspectivele aplicării a- 
cordului global pentru mecaniza
tori? Aici se pare că mai sínt 
„probleme". în primul rînd, me

canizatorii dispun de numai un 
agregat de stropit. Cu acesta nu 
se poate face erbicidări pe scară 
„industrială". Or, fără erbicidare, 
cum asigurăm preluarea unor su
prafeţe de culturi cît mai mari de 
către mecanizatori? Inginerul şef 
Gh. Dobrescu afirmă că „la car
tofi nu s-au făcut erbicidări, din 
cauză că nu există aparatură“. 
Şeful de secţie, Gh. Rusu, spune 
că nu au existat. . .  solicitări în 
acest sens. Cert este că unitatea a 
avut repartiţie de prometrin, care 
însă nu a fost „onorată“. De aceea, 
din cele 76 ha cartofi nu s-a er
bicidat în acest an nici un ar. Me
canizatorii n-au putut prelua, în 
aceste condiţii, nici un hectar pen
tru a-1 lucra, în acord global.

Se pare că numai la cereale pă- 
ioase şi la porumb (pe 60 ha) se 
va face erbicidarea. Or, este cu 
totul insuficient, în condiţiile în 
care modernizarea tehnologiilor de 
lucru reclamă reducerea consumu
lui de forţă manuală.

Inginerul şef Gh. Dobrescu ne 
relatează că secţia de mecanizare, 
eu 20 tractoare şi maşinile aferen

te, va lucra în acord global în *• 
cest an, în afara cerealelor păioe- 
se, doar 40 ha porumb boabe şi 20 
ha porumb pentru siloz. Nici un 
ar de cartofi, nici un ar de sfeclă 
de zahăr. . .

Obţinerea performanţe
lor aşteptate îndreptă
ţit şi pregătite destul 
de bine la Laslea tre
buie să fie rodul con
lucrării tuturor. Adică 

sprijinul mecanizatorilor să fie şi 
mai substanţial. Pentru că mem
brii cooperatori îşi fac pe deplin 
datoria. La satul Laslea erau or
ganizate două acţiuni: praşila sfe
clei de zahăr şi praşila cartofilor. 
Cultura de sfeclă de zahăr se pre
zintă bine în ambele hotare: „Pe; 
Tîrnavă" şi „Sub rozor". Mai mult 
de 120 oameni erau angajaţi în 
luptă cu buruienile. Majoritatea 
au venit în cîmp de la orele 6,30- 
7,00. Şi după cum spuneau ei, nu 
vor părăsi cîmpul pînă la înse
rare. Elena Rusu, una din frunta
şele producţiilor bogate în 1972, 
era la datorie, alături de ceilalţi. 
„Lucrăm bine, cu spor, pentru că 
avem tot interesul •— afirma coo- 
peratoarea. Am primit bucate bu
ne în 1972. Cred că şi în acest an 
vom fi la înălţime“.

în alt hotar, „în capul satului*, 
conductorii de atelaje Alexandru 
Gaia, Francisc Kruck, Petru Zol
tán şi Ion Fortz au intrat cu pră- 
şitorile în lanul de cartofi. Pri
mele 4 ha au şi fost trecute lai 
realizări.

Culturile sínt frumoase. 
Semn că lăslenii ştiu 
să lucreze pămîntul. 
Premise pentru pro
ducţii bune. Se poate 
spune că am văzut 

hărnicia la ea acasă. Aplicarea a-t 
cordului global în sectorul vegetai 
este, deci, pe drumul cel bun. 
Există însă şi unele aspecte mai 
puţin „de kinogramă“. Tarifele de 
plată stabilite pentru tona de pro
dus au la bază devizele de lucrări, 
în cazul în care se aplică însă er
bicidarea, oare aportul cooperato
rilor la realizarea producţiei nu 
era micşorat? S-ar fi micşorat in 
acest caz şi cuantumul tarifului 
de plată? Considerăm că tarifele 
de plată, aşa cum sínt ele acum 
stabilite şi adoptate, nu sínt ri
guros fundamentate ştiinţific. A- 
poi, în planul M.T.O. adoptat de 
adunarea generală din 8 februarie 
se spune că „tarifele de plată lai 
porumb se acordă diferenţiat, în 
funcţie de fertilitatea solului, de 
gradul de mecanizare etc.“. Or, 
aceste tarife diferenţiate nu aui 
fost încă stabilite. „Nici nu vom 
aplica aşa ceva, afirmă brigadierul 
Traian Pop, Vom repartiza tuturor; 
oamenilor terenuri din toate cate
goriile de fertilitate. în acest mod 
nu mai este nevoie să stabilimf 
tarife diferenţiate".

Fără îndoială, nu este o soluţia 
greşită. Dar la fel putem afirma 
că nu este nici o soluţie ştiinţifi
că. Cert este însă că la ora actuală 
cooperativele agricole nu dispun 
de un sistem ştiinţific de stabilire 
a gradului de fertilitate a soluri
lor pe parcele, ceea ce, evident* 
îngreunează stabilirea tarifelor de 
plată diferenţiate.

Comparînd cuantumul plăţii In 
acord global adoptat la Laslea cu 
cel aplicat în alte unităţi, consta
tăm că, în general, sínt respectate 
principiile echităţii. C.A.P. Mică- 
sasa, de exemplu, aplică un tariî 
de plată de 120 lei, 2 kg zahăr şi 
10 kg grîu pentru fiecare tonă de 
sfeclă de zahăr. C.A.P. Axente Se
ver — 200 kg cartofi şi 47 kg 
grîu pentru fiecare tonă de car
tofi. C.A.P. Ocna Sibiului — 360 
lei — în natură — pentru fiecare 
tonă de porumb boabe. Valoric, 
aceste tarife sínt apropiate de cela 
aplicate la Laslea. Aceasta dove
deşte că aplicarea acordului global 
a fost rezolvată cu responsabili
tate.

Succint, iată complexa problematică a aplicării acordului glo
bal în sectorul vegetal al C.A.P. Laslea. N-am vorbit de orga
nizarea evidenţei producţiei şi a muncii, considerînd că aceasta 
este o problemă „internă". Fără îndoială, sínt multe unităţi 
cooperatiste unde aplicarea acordului global în sectorul vegetal 
a fost rezolvată cu competenţă. Atmosfera de optimism stenic, 
existentă în rîndurile cooperatorilor, mecanizatorilor şi specia
liştilor în privinţa soartei producţiei agricole a acestui an dove
deşte maturizarea politică a acestor harnice colective de oameni 
ai muncii. Acordul global, ca formă nouă de retribuire a muncii, 
s-a dovedit a fi un mijloc eficient de sporire a producţiei agri
cole. Dezvoltarea bazei tehnico-materiale a agriculturii şi moder
nizarea tehnologiilor de lucru, coroborate cu întărirea spiritului 
de disciplină, cu creşterea gradului de conştiinţă a oamenilor 
muncii de pe ogoare, în condiţiile perfecţionării organizării, pla
nificării şi conducerii agriculturii, se vor materializa în sporirea 
producţiilor agricole. Acesta este un obiectiv major mai ales 
pentru 1973, an hotărîtor pentru îndeplinirea cincinalului înainte 
de termen şi în agricultură. în acest mod vor fi îndeplinite 
sarcinile importante trasate de Conferinţa organizaţiei judeţene 
de partid lucrătorilor din agricultură — cooperatori, mecaniza
tori, specialişti, angajaţi plenar, sub conducerea comuniştilor, In 
lupta pentru mai mult, mai bine, mai eficient.

Reportaj realizat dc  GH. GRĂDINARII

Cooperatorii din Laslşa sint mobilizaţi la praşila sfeclei de zahăr, in hotarele 

„Sub rozor* şl „La Tirnavâ*
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UMANISMUL M IAUST -  trăsătură
dominantă a dreptului penal román

Modificările aduse legislaţiei penale, 
prin ede trei legi adoptate, la 29 mar
tie 1973, de Marea Adunare Naţională, 
pentru modificarea Codului penal, a 
Codului de procedură penală şi a Legii 
privind executarea pedepselor — evi
denţiază preocuparea constanta a sta
tului nostru de a asigura legilor efi
cienţă în apărarea şi consolidarea orin- 
duirii socialiste, întărirea legalităţii şi 
dezvoltarea conştiinţei juridice a cetăţe
nilor.

Este vădit că principiul care formea
ză baza reglementărilor, a noului Cod 
penal ieste umanismul socialist. Teza îşi 
găseşte reflectarea şi în dispoziţiile 
privitoare la pedepse şi executarea a- 
cestora, fiind pusă în lumină prin in
troducerea unor prevederi potrivit că
rora, în cazul infracţiunilor ce nu pre
zintă 'o gravitate deosebită, pedeapsa 
închisorii se poate executa prin muncă 
corecţională. în acest sens, Legea nr. 
6/1973 prevede: instanţa de judecată 
poate dispune obligarea la muncă co
recţională, pe durata pedepsei aplicate, 
a persoanelor care săvîrşesc infracţiuni 
ce nu prezintă o gravitate deosebită, 
dacă pedeapsa aplicată este închisoare 

,de cel mult 2 ani şi infractorul nu a 
mai fost condamnat anterior la pedeap
sa închisorii.

Ejste cunoscut faptul că pedeapsa a- 
plicata de societate celor ce săvîrşesc 
fapte socialmente periculoase, a>e la 
bază, înainte de orice, cerinţa şi co
mandamentul reeducării. Pornind de la 
acest caracter al pedepsei,-de la prin
cipiul constituţional al rolului educa- 
tiv-preventiv al pedepsei, potrivit că
ruia instanţele de judecată, aplicînd. 
sancţiuni penale, urmăresc îndreptarea 
şi reeducarea infractorilor, precum şi 
de Ia necesitatea obiectivă de a se asi
gura în mai mare măsură îndreptarea 
unor astfel de persoane, prin prestarea 
unei munci utile pentru societate, re
centele modificări prevăd că procesul 
reeducării lor poate să aibă loc, în ca
drul unor colective de muncă, îneît a- 
ceste persoane să nu fie rupte de viaţa 
socială.

Munca corecţională — care se eiectu- 
ează fără privaţiuni de libertate, dar

cu reswîngerea unor drepturi, care să 
asigure şi caracterul represiv al pedep
sei — se execută pe şantiere, în unităţi 
agricole, forestiere ori în alte organi
zaţii socialiste, instanţa patînd dispune, 
în anumite condiţii, ca persoana res
pectivă să presteze munca în aceeaşi 
organizaţie socialistă în care era înca
drată la data aplicării pedepsei. In 
astfel de situaţii, persoana în cauză 
trebuie să depună o activitate produc
tivă sau de specialitate, fără, însă, a 
putea ocupa funcţii de conducere ad
ministrative, i »struct: v-educativc sau de 
gestiune.

în concordanţă cu modificările Co
dului penal, Legea nr. 23/1969 privind 
executarea pedepselor reglementează e- 
xecutarea muncii corecţionale, prevă
zând dispoziţii referitoare la modul de 
stabilire a locului şi a condiţiilor dc 
prestare a muncii, cotele ce se reţin 
din remuneraţia cuvenită celui con
damnat şi la obligaţiile pe care acesta 
le are în timpul executării pedepsei. 
Dintre obligaţiile condamnatului meri
tă a fi îndeosebi cunoscute următoare
le: să se prezinte la organizaţia socia
listă la care urmează să presteze mun
ca în termen de 5 zile de la primirea 
mandatului de executare, sa-şi îndepli
nească toate îndatoririle ce-i revin, ca 
salariat sau membru cooperator, după 
caz, să respecte dispoziţiile legale  ̂ pri
vitoare Ia organizarea şi disciplina 
muncii şi să nu părăsească localitatea 
fără aprobarea organului local al, mi
liţiei.

în situaţia în care ţondamnatul nu-şi 
îndeplineşte în med corespunzător în
datoririle la locul de muncă ori pără
seşte fără învoire localitatea, instan
ţa poate revoca obligarea la munca co
recţională, această revocare fiind obli
gatorie cînd condamnatul nu se pre
zintă cu rea credinţă la locul de mun
că, se sust^ige de la executarea mun
cii .corecţionale ori săvîrşeşte din nou o 
infracţiune, în toate aceste cazuri pe
deapsa aplicată sau, după caz, restul de 
pedeapsă rămas neexecutar, executin- 
du-se cu privaţiune de libertate.

Dacă însă, dimpotrivă, condamnatul 
■ dă dovezi temeinice de îndreptare, are

0 bună conduită, este disciplinat şi *ti-
1 ui tor în  muncă, după executarea * 
cel puţin două treimi din durata pe-

' depsei, _ poate beneficia de »încetarea 
obligării la muncă corecţională*, la ce
rerea organului colectiv de conducere 
al organizaţiei socialiste respective. î» 
acest caz, pedeapsa se consideră execu
tată dacă, pînă la împlinirea duratei a- 
cesteia, cel condamnat nu a mai săvîr- 
şit .din nou o infracţiune.

Iată deci, că în afara unor îndato
riri pe care orice persoana le are Ia 
locul de muncă, în lege s-au introdus şi 
prevederi stimulative, care. sínt de na
tură a contribui la formarea şi ridica
rea nivelului conştiinţei celor condam
naţi.

Trebuie subliniat că, în contextul a- 
rătat, factorilor de răspundere din or
ganizaţiile socialiste le revin o seamă 
de obligaţii ce decurg din lege, şi anu
me: de a-1 primi pe condamnat şi de 
a lua măsuri ca acesta să . înceapă de 
îndată munca corecţională Ia locul in
dicat în mandatul de executare, dc a 
comunica instanţei data prezentării 
condamnatului la muncă, de a-i plăti 
acestuia remuneraţia cuvenită potrivit 
normelor legale, de a se îngriji să cree
ze condamnatului condiţiile de muncă 
pentru a-şi putea îndeplini obligaţiile 
ce-i rşvin şi de a desemna un colectiv 
care iz supravegheze conduita lui. în 
plus, aceiaşi , factori trebuie să exercite 
o permanentă acţiune educativă în spi
ritul respectării stricte a legilor ţării şi 
a regulilor de convieţuire socială, al a- 
titudinii cinstite faţă de muncă, faţă 
de obligaţiile cetăţeneşti, faţă de pro
prietatea socialistă, făcîndu-1 să înţe
leagă că un om cinstit este acela care 
are o atitudine corectă faţă dc mun
că, care respectă ordinea de drept şi 
care se conformează regulilor de con
vieţuire socialistă. Cu alte cuvinte — 
acţiuni care să ajute la formarea şi 
permanentizarea în conştiinţa condam
natului a unor concepţii sănătoase, a 
unor noi atitudini, opuse, celor pentru 
care societatea l-a sancţionat.

MANOLACHE STOICA 
procuror şef,

Procuratura judeţeană Sibiu

Din activitatea 
comisiei 
de femei 

de la fabrica 
„Victoria"

/
La fabrica „Victoria“ din Sibiu, ca 

urmare a unei permanente colabo
rări dintre comitetul sindicatului şi 
comisia de femei, rezultatele sînţ 
valoroase atît în producţie cit şi 
pe tărîm social-cultural şi obştesc.

•  Prin sondajele 'efectuate în ma
gazinele de alimentaţie publică şi 
textile de către cele cinci echipe de 
control obştesc alcătuite din 20 de 
femei, s-a urmărit modul de ser
vire a cumpărătorilor, respectarea 
preţurilor, forme dc prezentare ş.a.

•  In cadrul fabricii există comi
sii de disciplină. In atenţia lor stau 
educarea tinerelor fete prin discuţii 
individuale, vizite la domiciliu şi 
popularizarea ior la gazeta de pere
te sau satirică şi prin brijjáda artis
tică de agitaţie.

•  Pentru informarea femeilor cu 
ultimele noutăţi periodice se orga
nizează expuneri pe diferite teme 
dintre care amintim: „Capacitatea 
de producţie şi ridicarea indicelui 
de utilizare a utilajrior“, expunere 
susţinută de tovarăşul Ion Moldo
van; „Omul, calificarea şi calitatea*, 
prezentată de ing. Lia Petre; „Sanc
ţiuni aplicate unor infractori care 
au provocat pagube avutului ob
ştesc" — material trimis de Procu
ratura Sibiu şi completat cu as
pecte din fabrică; „Igiena corporală 
a femeilor“.

Un grup de actori de Ia Teatrul 
dc stat din Sibiu, printre care Cos- 
tel Rădulescu, artist emerit. Avram 
Besoiu, Lívia Baba, Nicu Niculescu 
ş.a. au vorbit angajatelor despre 
„Ce înseamnă să vizionezi un spec
tacol".

Toat» temele prezentate sínt au
diate cu deosebit interes şi sínt 
dezbătute pe înţelesul tuturor.'

ÎNCERC DIN CAPITALA. Printre principalele preocupări ale institutului -  materiale de construcţii, tehnologii de realizare a 
»trueturilor, comportarea diverselor elemente de construcţie la încărcări, instalaţii şi utilaje, se numără şi problemele care

condiţionează progresul tehnic.

Un nou 
p ro d u s

Asimilarea de noi produse cu 
caracteristici superioare este una 
din preocupările de seamă ale co
lectivului uzinei „A utom ecanica“ 
M ediaş. In curînd noilor autoutili
tare li se vor adăuga un alt pro
dus. Este vorba de un nou tip de 
remorcă frigorifică, cu o capacitate 
utilă de 20 tone, produs care se 
află într-un stadiu avansat de fina
lizare a prototipului. Noua remor
că construită din materiale plastice 
cu pereţi din poliester armat cu 
fibră de sticlă şi poliuretan asigu
ră o reducere substanţială a con
sumului de metal şi parametri teh
nici ridicaţi. Coeficientul de căl
dură este redus la un nivel de 0,2 
pînă la 0,25 faţă de 0,4—0,5 cît se 
realiza pe construcţiile precedente 
fabricate din aluminiu şi poliester 
expandat.

Un concurs reuşit -„ C ro su l speranţelor“ F otb al d iv . 4

Din iniţiativa comisiei _ sport-turism 
* Consiliului municipal Sibiu a l . orga- 
mizaţiei pionierilor, în colaborare cu 
catedra de atletism a Şcolii sportive 
„Şoimii“ Sibiu, marţi a avut Joc pe 
aleile parcului „Subarini“ din Sibiu,de
rapa pe municipiu a tradiţionalei în
treceri „Crosul speranţelor".

Desfăşurată începînd cu data de 5 a- 
prilie cu etape pe clase şi jcoli, între
cerea a angrenat un număr de 8 100 
elevi şi eleve din clasele III—IV; V—VI 
şi VII. Ia concursul desfăşurat marţi, 
s-au întrecut 936 participanţi din 26 
şcoli generale din Sibiu şi comunele 
subordonate — Răşinari nr. 1 şi 2 şi 
Şelimbăr —, fiecare şcoală fiind ^pre
zentă la startul celor trei categorii de 
vîrstă şi sex cu echipe formate din 
şase elevi. Treburi să remarcăm orga
nizarea ireproşabilă şi dacă mai adău

găm la âceaita aerul parcului „Sub
arini“, precum şi timpul excelent, pu
tem trage concluzia că întrecerea şi-a 
atins pe deplin scopul.

Iată primii doi clasaţi de la^fiecare 
categorie: clasele III—IV — băieţi: 1. 
Ciprian Mîndruţ (Şc. gen. nr. 18), 2. 
Marian Sebe (Şc. gen. nr. 5); fete:
1. Emilia Popovici (Şc. gen. nr. 18),
2. Elena Herciu (Şc. gen. nr. 10); 
clasele V—VI — băieţi: 1. Samuel Pit-, 
ters (Şc. gen. nr. 16), 2. Constantin 
lövés (Şc. gen. »r, 20); fete: 1. Car
men Cîmpeanu (Şc. gen. nr. 7), 2. An
gela Boboioni _(Şc. gen. nr. 19); clasa 
a VII-a — băieţi: 1. Adrian Alexan- 
drescu (Şc. gen. hr. 1), 2. Zoltán Ca- 
tona (Şc. gen. nr. 18); fete: 1. Gu- 
drun Zeck (Şc. gen. mr. 18), 2. Marile- 
na Drăgoi (Şc. gen. nr. 18).

ILIÉ IONESCU

Etapa a XXIV-a
Cu excepţia întîlnirilor de la Cra- 

“iova, Arad şi Bucureşti, diferenţe mi
nime şi, în general, lipsite de ele
mentul surpriza, chiar dacă aceasta 
s-a conturat pe parcursul unor me
ciuri (Steagul roşu — jiul şi Rapid 
— F.C. Constanţa). In rest, două vic
torii cu mobil diametral opus: „Olte
nii", atraşi de mirajul vreunui periplu 
priu „Cupa campionilor eurepeni", n-au 
acordat nici un fel de îngăduinţă stu
denţilor bucureştemi, iar elevii lui Coco 
Dumitrescu, minaţi de team a... lan
ternei, i-au înduplecat pe ceferiştii clu
jeni să lase Ia Arad două puncte. De

altfel, etapa este, sub un aspect, „is
torică": C.F.R. Cluj, F.C, Argeş şi 
Sportul Studenţesc sínt Ia prima în-
frîngere din retur.

Dar, iată rezultatele etapei:
U Cluj — Steaua 0—0
Rapid — F. C. Constanţa 2—1
Dinamo — A.S.A. Tg. Mure? 2—C
Steagul roşu —■ Jiul 1—0
U Craiova — Sportul studenţesc 4—1 
U.T.A. — C.F.R. Cluj 3—0
F.C. Petrolul — C.S.M. Reşiţa 1—0
S.C. Bacău — F.C. Argeş 2—1

(v. d.)

Pentatlonul atletic şcolar  
îaza judeţeană

Selecţionata seriei a li-a a div. B- 
Selecţionaia categoriei secunde din 

Ungaria 2-2 (2-0)
Abia s-au stins ecourile „Crosului ti

neretului“ şi iată că pe agenda întrece
rilor sportive şcolare se înscrie^ o 
nouă şi interesantă competiţie, iniţiată 
de C.C. al I3.T.C. Este vorba de „Pen
tatlonul atletic şcolar". întrecerea _ — 
desfăşurată pînă în prezent la nivel 
As şcoala şi centre 'de comună — co»- 
tinua, sîmbătă şi duminică, la Sibiu, 
cu faza judeţeană, la care  ̂participă 
primele trei echipe calificate în etapele 
premergătoare. Probele sínt: 100, 400

şi 800 m plat, aruncarea greutăţii, să
ritura în înălţime şi în lungime. _

Primii clasaţi pe probe se califică în 
etapa finala» pe ţară, care va avea loc 
în zilele de 3—4 iunie, lâ  Deva. .

Aşadar, sîmbătă, începînd cu ora 
15,00 şi dumiaică, la ora 8,30, stadio
nul Metalul va găzdui sărbătoarea a- 
tletismului şcolar. Tuturor concurenţi
lor, succes!

I. ILIE

Invitaţie la  judo
Şcoala sportivă „Şoimii'J şi C.S.M. 

Sibiu au iniţiat o largă acţiune de de
pistare a tinerelor talente în vederea 
orientării lor spre acest frumos sport 
»are este judo-ul.

Astfel, în sala de sport a facultăţii 
»biene, zilnic între orele 20 şi 22, se 
pot prezenta tineri care doresc să fa
că parte din secţia de judo a C.S.M.,

pentru categoria plus 80 kg.
I» aceeaşi sală, în fiecare luni, 

miercuri şi vineri, (orele 18—20) sc 
organizează selecţii pentru copiii năs
cuţi în anii 1961—1962; marţi şi vi
neri (orele 14—16), pentru copiii năs
cuţi în anii 1963—1964; luni, miercuri 
şi vineri (orele 8—10) pentru copiii 
născuţi. în anii 1959—1960.

Ieri pe stadionul Voinţa amatorii 
de fotbal sibieni i-au putut urmări pe 
cei mai talentaţi Jucători din scria a 
Il-a a diviziei B. întîlnind o selecţio
nată similară din R.P. Ungară, fot
baliştii români n-au reuşit să obţină 
decit un rezultat de egalitate care, a- 
vînd în vedere aspectul general al jo
cului, îi nedreptăţeşte. Ei au dominat 
mai mult, şi-au creat numeroase si
tuaţii de a marca, dar spre finaL-jtc- 
dind oaspeţilor mijlocul terenului, i-au 
invitat pe aceştia să iasă Ia atac. Prin
cipala carenţă a echipei noastre ni s-a 
părut a fi insuficienta sudare a com
partimentelor. De asemenea, în cîteva 
rînduri, apărarea s-a dovedit nesigură.

In prima repriză Serfözö (min. 3), 
Gabel (mi. 4) şi Colnic (min. 17 şi 
36) au ocazii mari de a înscrie, dar... 
abia în min. 38 Daşcu, la un contra
atac, deschide scorul. In minutul ur
mător, maghiarii pierd mingea la cen
trul terenului, Agud pătrunde în forţă, 
şutează puternic în • bară iar Colnic, 
atent, reia în plasă.

In această jumătate a partidei oas
peţii au două bune situaţii de a înscrie,

prin Bartalos (min. 33) şi Molnár (min. 
42) dar Jivan apăra extraordinar.

După pauză gazdele irosesc din nou 
cîteva ocazii. Autori: Daşcu (min. 49), 
Munteanu (min, 59) şi Bathori (min. 
61). Maghiarii joacă în forţă, cu multă 
ambiţie şi profitând de două greşeli 
ale fundaşilor români reuşesc să 
egaleze prin Nagy (min. 79) şi Peszeki 
(min. 87).

I-am remarcat pe Jivan, Gabel, Agud, 
Munteanu, Daşcu şi Bathorî, din selec
ţionata noastră, pe Molnár, Nagy, Pe
szeki, Bartalos şi Palos, de la oaspeţi.

Iată formaţiile: Selecţ. seriei a II-a: 
Jivan — Dosan, Hergan, Mehedinţu, 
Maier — Gabel, Bathori — Serfözö 
(min. 45, Munteanu), Agud (min. 75, 
Radu), Daşcu, Colnic.

Selecţ. cat. secunde maghiare: P á
niján — Stabiler, Kovács, Papp, Cze- 
.czcii — Sallöi (min. 71, Kulcsár), Pe
szeki — Molnár (min. 52, Paloş), Ne
meth, Nagy, Bartalos.

A arbitrat cu scăpări C. Ghiţă (Bra
şov).

N. I. DOBRA

viata
încheierea lucrărilor
sesiunii Con

O.N.U.D.I.
Viena 16 — Corespondentul Agcr- 

pres, Corneliu Vlad, transmite: La
Palatul Hofburg s-au încheiat lucrări
le celei d-;-a 7-a sesiuni a Consiliului 
O.N.U. pentru Dezvoltarea Industrială 
(O.N.U.D.I.), la care au participat de
legaţi din cele 54 de state membre ale 
consiliului. România a fost reprezenta
tă de o delegaţie condusă de Dumitru 
Aninoiu, ambasadorul României la Vie
na.

Participanţii la lucrări au examinat 
o serie de probleme referitoare la acti
vităţile organizaţiei în vederea spriji
nirii eforturilor proprii ale ţărilor în 
curs de dezvoltare pentru industriali
zare, prin promovarea unei largi coo
perări internaţionale. Sesiunea a apro
bat raportul directorului executiv pri
vind activitatea organizaţiei pe anul 
1972, programul de activitate pe pe
rioada 1974—75 şi planul de lucru al 
O.N.U.D.I. pe termen mediu, pe anii 
1976—1977. De asemenea, a stabilit or
dinea de zi a celei de-a doua conferin
ţe generale a O.N.U.D.I., care urmează 
să aibă lóc, Ia invitaţia guvernului pe
ruan, la Lima, în 1975. Au fost adop
tate o serie de rezoluţii pe linia spri
jinirii de către organizaţie a cooperării

economice si a eforturilor de industria
lizare ale ţărilor în curs dc dezvoltare.

Sesiunea a adoptat, în unanimitate, 
o rezoluţie elaborată de 18 ţări în curs 
de dezvoltare —• între care şi Româ
nia — privind promovarea cooperării 
tehnico-industriale între ţările în curs 
de dezvoltare.

In intervenţia sa, delegatul român 
M. Dinu a subliniat , că România, ţară 
în curs de dezvoltare, apreciază în 
mod deosebit această rezoluţie pentru 
activitatea viitoare a O.N.U.D.I. El a 
subliniat că, după părerea delegaţiei ro
mâne, activitatea Centrului comun 
O.N.U.D.I.-România pentru cooperare 
internaţională în domeniul industriei 
chimice şi petrochimice pentru ţările in 
curs de dezvoltare se înscrie în în
tregime în prevederile rezoluţiei, care 
preconizează elaborarea unui program 
concret de cooperare între ţările res
pective.

La propunerea delegaţiei române, pe 
ordinea dc zi a celei de-â doua confe
rinţe generale a O.N.Ü.D.I. a fost in
clus un punct cu privire la principiile 
şi metodele cooperării internaţionale în 
domeniul dezvoltării industriale.

Reuniunea pregătitoare 
de la Helsinki

Helsinki 16 — Corespondenţă de Ia 
D. Ţinu: Reuniunea multilaterală de 
la Helsinki, consacrată pregătirii con
ferinţei pentru securitate şi cooperare 
în Europa, cunoaşte o amplă desfăşu
rare. Miercuri, au avut loc mai multe 
şedinţe ale diferitelor grupuri de lu
cru. Astfel, a avut o nouă întilnire 
grupul de lucru pentru problemele coo
perării cultural; şi relaţiilor umane, 
care a început redactarea textelor refe
ritoare la dezvoltarea contactelor si 
schimburilor de persoane. Totodată, 
continuă 'negocierile privind redactarea 
textului integral al preambulului la a- 
cest capitol al ordinii dc zi a viitoarei 
conferinţe.

S-au reunit, de asemenea, membrii 
grupului de lucru însărcinat cu proble
mei; cooperării economice, tehnico-şti- 
jnţifice şi in domeniul protejării şi a- 
meliorării . mediului înconjurător, pre

cum şi ai grupului care se ocupă de 
definitivarea documentelor privind 
principiile ce trebuie să guverneze re
laţiile între statele participante. La rîn- 
dul lor, experţii financiari au avut un 
nou schimb de păreri referitor la dis
tribuirea cheltuielilor legate d; desfă
şurarea conferinţei. In cadrul unui alt 
grup de lucru au fost discutate unele 
aspecte ale organizării conferinţei.

Roma 16 — Corespondentul _A-
gerpres, Radu Bogdan, transmite: 
In capitala Italiei au fost inaugura
te „Zilele culturii româneşti“, una- 
nifestare de .prestigiu, organizată dc 
„Centrul de acţiune latină", în-co-, 
laborare cu ambasada română,;,: în: 
întîmpinarea vizitei pe care o va 
efectua în Italia preşedintele Con
siliului de Stat al Republicii Socia
liste România, tovarăşul, Ntcolae 
Ceauşescu. „Zilele culturii româ
neşti“ îşi propun sa ilustreze prin- 
tr-un program complex de manifes

tări bogatele tradiţii ale_ relaţiilor 
seculare româno-itaiiene şi, în ace
laşi timp, să facă cunoscut mesajul 
umanist al culturii româneşti cost; 
temporane, de care cultura italiană 
se simte legată.

Cu prilejul festivităţii inaugura
le, au luat cuvîntul Alberto Folchi, 
vicepreşedinte al Centrului de ac
ţiune latină şi Iacob Ionaşcu, am
basadorul ţării noastre la Rónia, ca
re au subliniat importanţa acestei 
acţiuni pentru mai buna cunoaştere: 
şi apropiere dintre popoarele ro
mân şi italian, pentru 6trîngerea 
continuă a legăturilor şi prieteniei 
dintre cele două ţări şi popoare. In 
continuare, a fost deschisă o ex
poziţie românească de carte, cuprin- 
zînd cele mai noi şi mai semnifica
tive apariţii editoriale din ţara 
noastra. Seara inaugurală a „Zilelor 
culturii româneşti" a fost încheiată 
cu concertul susţinut de cunoscuta 
soprană Virginia ’Zeani.

Miercuri, la „Centrul de acţiune 
latină“ 'a  fost deschisă o expoziţie 
colectivă de pictură, cu lucrări re
prezentative ale unu! grup, de pic
tori români contemporani. I» ca
drul unei mese rotunde, prof. Ale
xandru Baiaci, directorul Bibliotecii 
române din Roma, a făcut o expu
nere legată de orientări ale culturii 
româneşti contemporane, iar prof. 
Paolo Soldaţi a prezentat cîteva 
consideraţii pe marginea poeziei lui 
Marin Sorescu.

In cercurile culturale din capi
tala Italiei se apreciază că acest nou 
ciclu de manifestări istchinat Ro
mâniei şi culturii româneşti consti
tuie o contribuţie importantă, Ia 
stimularea pe mai departe a rapor
turilor culturale dintre cele două 
ţări.

Situaţia din Indochina
Hanoi 16 (Agerpres): — Ministerul 

de exjerne al R. D. Vietnam a dat pu
blicităţii o declaraţie în care protes
tează împotriva atacurilor aviaţiei

Sem narea protocolului celei de a 9-a sesiuni 
a Comisiei m ixte româno-iraniene

Teheran 16 (Agerpres). — In conti
nuarea convorbirilor sale cu membri 
ai guvernului iranian, prilejuite de cca 
de-a 9-a sesiune a Comisiei mixte ro
mâno-iraniene, tovarăşul Ion Păţan, vi
cepreşedinte al Consiliului de Miniştri, 
ministrul comerţului exterior, a con
ferit cu Abbas Aii Klialatbary, minis
trul afacerilor externe, şi. cu H. Shal- 
chian, ministrul transporturilor şi te
lecomunicaţiilor.

Miercuri, la Teheran a avut loc sem
narea de către tovarăşul Io» Păţan şi 
Houshang Ansari, ministrul iranian al 
economici, a protocolului celei de-a 9-a

sesiuni a Comisiei mixte. Docuriientul 
prevede extinderea şi diversificarea co
operării bilaterale în dorficniil1; con
strucţiilor de maşini, industriei petro
lului şi chimiei, miniere şi metalurgi
ce, forestiere, materialelor de construc
ţii, electrotehnice, precum şi în sectoa
rele agriculturii, asistenţei tehnice, pre
gătirii cadrelor etc. Se prevede, d ; a- 
semenea, lărgirea şi diversificarea 
schimburilor dc mărfuri între cele două 
ţări.

Cu ocazia încheierii lucrărilor sesiu
nii, ambasadorul României la Teheran, 
Alexandru Boabă, a oferit un cocteil.

S.U.A. asupra unor zone administrat» 
dc Guvernul Revoluţionar Provizoriu 
al Republicii Vietnamului de Sud. De
claraţia relevă că asemeaea acţiuni, b  
care se adaugă recentele zboruri ds 
recunoaştere ale avioanelor americaîie 
în spaţiul aerian al R.D. Vietnam, sis
tarea arbitrara a operaţiunilor de de- 
niinar; în apele R. D. Vietnam şi sus
pendarea unilaterală a întrevederilor 
din cadrul Comisiei economice mixte 
a R. D. Vietnam şi S.U.A., pot avea 
consecinţe serioase, într-ua moment în 
care reprezentanţii R. D. Vietnam si 
S.U.A. se pregătesc să examineze,; in 
capitala Franţei, transpunerea în viaţa 
a Acordului de la Paris asupra Viet
namului şi să stabilească măsurile me
nit; să asigure stricta lui aplicare.

In declaraţie se cere S.U.A. sa înce
teze amestecul militar în treburile in
terne ale Vietnamului de sud, precum 
şi actele de încălcare a suveranităţii 
R. D. Vietnam, să-şi îndeplinească ne- 
întîrziat obligaţiile ce decurg din pre
vederile Acordului de la Paris asupra 
Vietnamului.

1 p e  s c u r t
9 UN PROGRAM FARÄ PRE

CEDENT . A FOST ANUNŢAT IN 
MAREA BR1TANIE în domeniul pro
ducţiei de motoare de maşini. Compa
nia „British Leyland“ va investi 5C0 
de milioane de lire pentru moderni
zarea echipamentului existent, urmînd 
ca o parte importantă din această su
mă, să fie consacrată punerii la punct 
a patru tipuri de motoare, care să răs
pundă exigenţelor în materie de po
luare scăzuta a aerului.

•  LICHIDAREA ULTIMELOR 
SECHELE ALE COLONIALISMULUI 
DE PF> CONTINENT SI REALIZA
REA COMPLETA A DECOLONIZĂ
RII, în sensul cel mai larg al cuvîn- 
tului, constituie, şi în continuare, prin
cipala sarcină a Organizaţiei Unităţii 
Africane —- a declarat, la Addis Abe
ba, secretarul general al O.U.A., Nzo 
Ekhangaki. El a menţionat că̂  ajutorul 
furnizat) de Organizaţia Unităţii Afri
cane a permis mişcărilor de eliberare 
de pe continent, în special celor din 
coloniile portugheze, obţinerea unor 
reale succese în acţiunile lor împotriva 
dominaţiei străine. „Lupta de eliberare, 
a subliniat secretarul generai al O.Ü.A., 
va continua pe toate fronturile, pînă 
la realizarea scopurilor urmărite: lichi
darea completă a colonialismului şi 
eliminarea opresiunii rasiale pe conti
nent".

In context, Nzo Ekhangaki a decla
rat că Organizaţia Unităţii Africane va 
elabora, pentru următorul deceniu, o 
nouă strategie şi ,va -acţiona în vede
rea eliberării Africii de toate formele 
dc dependenţă în domeniile economiei, 
culturii şi educaţiei, care sínt strîns 
legate de realizarea unei depline inde
pendenţe politice.

9  LA CONAKRY AU AVUT LOC 
CONVORBIRI OFICIALE între Ah
med Seku Ture, preşedintele republicii

şi secretar general al Partidului Demo
crat din Guineea, şi Norodom Sianuk, 
şeful statului cambodgian, preşedintele 
Frontului Unit Naţional al Cambod- 
giei, aflat în vizită în această ţară. 
Convorbirile s-au desfăşurat într-o at
mosferă cordială, prietenească. La con
vorbiri au participat reprezentanţi ai 
conducerilor de partid şi de stat ale 
celor două părţi.

9 IN LIBAN, RESPECTAREA DE 
CĂTRE AUTORITĂŢI SI ORGANI
ZAŢIILE PALESTINIENE a prevede
rilor acordului de încetare a focului a 
permis normalizarea situaţiei interne, 
iu ciuda unor incidente sporadice şi 
de mică amploare — relatează agen
ţiile internaţionale. Comitetul mixt su

perior, format din reprezentanţi- • ai 
arpiatei libaneze şi ai organizaţiilor pa

lestiniene, s-a reunit de două ori în 
ultimele 48 de ore pentru a negocia 
problemele de fond ale unui acord 
care să aşeze pe baze noi relaţiile din
tre cele două părţi.

Referitor Ia situaţia generală inter
nă, care a marcat în ultimele patru 
zile o pronunţată tendinţă de stabi
lizare, postul de radio Beirut a anun
ţat, miercuri, că, în baza unui ordin 
emis de Comandamentul armátei li
baneze, interdicţiile de circulaţie au 
fost ridicate între orele 7.GC—19,C3 
(ora locală), în capitală şi în oraşele 
Tyr, Nabatieyh, Baalbeck, Tripoli şl 
Saida.

1

JAPONIA. -  in foto. Vedere o oraşului Osaka -  ce! de al doilea oraş al ţării. 
Datorită construirii autostrăzilor suspendate, problema traficului rutier este 

rezolvată -  aglomerările produeîndu-se numai accidental
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